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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen enligt utskickat förslag med följande 

ändringar: 

• Sara Heelge Vikmång (S) anmäler ett ärende om information från 

kommundirektören med anledning av våldsdådet i Örebro den 4 februari 

2025. Ärendet redovisas i protokollet som ärende 53, men behandlas som 

ärende 2. 

• Ärende 3, Medgivande till utredning av nytt verksamhetsområde samt 

kapitaltäckning avseende insamling av koldioxid i Söderenergi AB, har 

flyttats upp på dagordningen. Det var tidigare ärende 12 på dagordningen. 

• Ärende 6, Inriktning och genomförandebeslut för uppförande av nytt LSS-

gruppboende i Skogsås, fastighet Fantasin 1, har kompletterats med ett 

reviderat tjänsteutlåtande den 30 januari. 

• Ärende 7, Äldreperspektiv i de kommunala processerna, har kompletterats 

med reviderade handlingar den 21 januari. 

• Ärende 16, Ökning av rambelopp under Huddinge kommuns MTN-

program, tillkom på dagordningen den 29 januari. 

• Ärende 17, Bokslutskommuniké för 2024, kompletterades med handlingar 

den 28 januari.  

• Ärende 32, Valärenden, kompletterades med handlingar den 31 januari. 

• Ärende 33, Anmälan av delegationsbeslut, kompletterades med handlingar 

den 31 januari.  

• Ärende 34, Meddelanden till kommunstyrelsen, kompletterades med 

handlingar den 31 januari.  
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§ 2  Anmälan av jäv 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv.   
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§ 3  Medgivande till utredning av nytt verksamhetsområde 
samt kapitaltäckning avseende insamling av koldioxid i 
Söderenergi AB 

Diarienummer: KS-2024/2265 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige medger att Södertörns Energi AB, i samarbete med 

Telge AB, ålägger Söderenergi AB att: 

a. Fortsätta att utreda möjligheterna för att påbörja verksamhet i syfte att 

fånga in koldioxid från atmosfären, så kallad bio-CCS. 

b. Vid en positiv samlad bedömning från ovanstående utredning gå 

vidare med planering inför beslut om införande av den nya 

verksamheten. 

2. Kommunfullmäktige medger att Södertörns Energi AB utfärdar en 

kapitaltäckningsgaranti till förmån för Söderenergi AB och de arbeten som 

nämns under punkterna 1a och 1b, samt att kommunen säkerställer Södertörn 

Energi AB:s finansiella åtagande, för Huddinge kommuns del uppgående till 

som mest 21,75 miljoner kronor. 

3. Beslut avseende punkterna 1 och 2 är avhängiga motsvarande beslut i 

Botkyrka kommun och Södertälje kommun. 

 

Sammanfattning 

Sveriges långsiktiga klimatmål är att till 2045 inte ha några nettoutsläpp av 

växthusgaser till atmosfären. För att nå det målet behöver kompletterande åtgärder 

göras, där bland annat avskiljning och lagring av koldioxid av fossilt ursprung ses 

som möjliga åtgärder om andra alternativ saknas för att inte ha några nettoutsläpp. 

Söderenergi AB (nedan kallat Söderenergi) har sedan 2020 undersökt möjligheten 

att anlägga en bio-CCS (Carbon Capture and Storage)-anläggning vid 

Igelstaverket med syfte att fånga in koldioxid av biogent ursprung. Arbetet har 

hittills genomförts i tre faser som visar på att Söderenergi har bra förutsättningar 

för att utveckla bio-CCS, att det finns potential att fånga in cirka 500 000 ton 

biogen koldioxid per år från Igelstas kraftvärmeverk och att de lokala 

konsekvenserna är hanterbara i förhållande till den globala nyttan med bio-CCS. 

Arbetet fortsätter nu i en ny fas, fas 4, med syfte att arbeta fram ett 

investeringsbeslut i en kommande anläggning och till det investeringsbeslutet ha 

hela värdekedjan tryggad. Beslut avseende en investering i en eventuell 

anläggning väntas ske runt kvartal två 2026. 

Söderenergi har fått 75 miljoner kronor i bidrag från Energimyndigheten till 

arbetet i fas 4, bidraget är villkorat med att Söderenergi ska investera lika mycket 
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själva (75 miljoner kronor). Ägarkommunerna föreslås, utifrån sin ägarandel, 

säkra upp till det totala beloppet på 75 miljoner kronor, genom att säkerställa 

erforderlig nivå på låne- och borgensramen. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP), Love Bergström (M) och Carl 

Otto Engberg (L) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Carl Otto Engberg (L) anmäler 

ett gemensamt särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Medgivande nytt verksamhetsområde samt 

kapitaltäckning Söderenergi AB  

2. Bilaga 1 KS Verksamhetsbeskrivning bio-CCS  

3. Bilaga 2 KS Protokollsutdrag Södertörns Energis ABs Inriktningsbeslut Bio-

CCS fas 4   

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 14  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2265.804 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

       
  

Ärende 3: Medgivande till utredning av nytt 
verksamhetsområde samt kapitaltäckning avseende 
insamling av koldioxid i Söderenergi AB 

Vi ser positivt på teknikutveckling som en väg framåt för att hantera 
klimatfrågan. Teknik för att fånga in och lagra koldioxid är en inte 
oväsentlig del av lösningen på klimatutmaningarna och en satsning som 
kan ge långsiktiga samhällsvinster. Igelstaverket förefaller ha goda 
grundförutsättningar för en satsning på bio-CCS och projektet har potential 
att ge en betydande klimatnytta. Därför har vi valt att ge vårt medgivande 
till en vidare utredning samt kapitaltäckning för nästa steg i processen. 

Men vi ser samtidigt ett behov av att redan i detta skede flagga för att vi 
inte ser koldioxidinsamling som en kommunal kärnverksamhet. Vi tror att 
andra aktörer är bättre lämpade än kommunen eller kommunens bolag att 
kommersialisera den nya tekniken. Det är alltid viktigt att vara ansvarsfull 
med skattebetalarnas pengar och riskfyllda investeringar i ny teknologi kan 
med fördel överlåtas på andra investerare. En viktig del i det fortsatta 
arbetet bör därför vara att hitta en långsiktig lösning som gör att 
fjärrvärmekoncernen och kommunens invånare får en gynnsam ekonomisk 
utväxling av projektet utan att ta på sig stora risker för de gigantiska 
investeringar som kan visa sig nödvändiga. Projektet behöver ges rätt 
förutsättningar för att lyckas och kommunen behöver fortsätta att driva på 
för innovation och hållbar utveckling utan att stå som långsiktig ägare till 
entreprenörerna i denna utveckling. 
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Datum: 2024-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2265 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 3: Medgivande till utredning av nytt 
verksamhetsområde samt kapitaltäckning avseende 
insamling av koldioxid i Söderenergi AB 

Beslutet om finansiering av fas 4-studien innebär inte ett beslut i vad gäller 
framtida utveckling av en anläggning för bio-CCS. Även om investeringen, i detta 
skede, är liten i förhållande till kommunens övriga investeringar anser 
Sverigedemokraterna att underlaget måste kunna visa på en lönsamhet i projekt 
som i övrigt inte tillför kommunen någon nytta. På den positiva sidan framgår att 
kärnverksamheten inte ska finansiera vare sig utvecklingen eller driften av en 
eventuell framtida bio-CSS-anläggning och att frågan om organisatorisk 
uppsättning har lyfts i detta skede i processen. 

Den verksamhetsbeskrivning som ligger till grund för beslutet har dessvärre mer 
att önska. 

Affärsmodellen lyfter den potentiella infångningsvolymen med ett potentiellt 
försäljningspris på negativa krediter motsvarande 1,0–1,5 miljarder kronor. Det 
framgår dock inte vilka beräknade driftkostnader anläggningen kommer ha eller 
vilka risker som projektet är förenat med. 

Energimyndighetens stöd för bio-CCS genom omvänd auktion kan anses ligga som 
en bottenplatta för förväntade intäkter där den senaste auktionen hade 
motsvarat ett försäljningspris på cirka 0,9 miljarder kronor för den tilltänkta 
anläggningen. Deltar fler aktörer i nästa auktion är det möjligt att priset sjunker. 

Om marknaden för negativa krediter därutöver inte ökar i förväntad utsträckning 
innebär det vidare en risk för att försäljningen inte uppnår nivåerna som krävs för 
lönsamhet. Det är rimligt att dessa frågor blir mer belysta under fas 4, men det 
bör redan nu finnas en övergripande beräkning av projektets lönsamhet när det 
rör sig om en finansiering med totalt 150 miljoner kronor. 

Sverigedemokraterna vill redan i detta skede lyfta att ägarkommunerna eller dess 
invånare ej ska finansiera vare sig kommande utveckling eller drift av en eventuell 
framtida bio-CSS-anläggning eller bära några risker kopplat till finansieringen. 
Framtida kostnader för utveckling bör ske inom ramen för ett fristående bolag, 
där ägarkommunerna visserligen kan vara ägare, som inte är beroende av 
garantier från ägarkommunerna och att projektet tidigt involverar det privata 
näringslivet för finansiering. 

 

Felix Byström    Martin Nigals 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 
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§ 4  Program för civil beredskap och säkerhet 2025–2028 

Diarienummer: KS-2024/1393 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Program för civil beredskap och säkerhet 2025–2028, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 28 november 

2024, antas.  

Sammanfattning 

Ett nytt program för civil beredskap och säkerhet har tagits fram mot bakgrund av 

att civil beredskap och säkerhet genomgått stora förändringar under de senaste 

åren (se bilaga 1). Fler dimensioner har tillkommit som exempelvis 

klimatförändringar och säkerhetspolitik.  

Program för civil beredskap och säkerhet beskriver kommunens inriktning inom 

följande områden 

• Civil beredskap 

• Egendoms- och personsäkerhet 

• Informationssäkerhet   

 

Innehållet i programmet gäller för samtliga nämnder och bolagsstyrelser i 

Huddinge kommunkoncern.  

Det tidigare programmet innehöll fler områden men pandemin och Rysslands 

anfallskrig i Ukraina har påverkat arbetet med civil beredskap särskilt. En 

oroligare omvärld, en delvis osäker energiförsörjning och klimatförändringar 

innebär att civil beredskap och säkerhet bedöms behöva ha ett eget program. Det 

tidigare programmet innehöll även frågor med koppling till brottsprevention och 

sociala frågor.  Dessa frågor kommer att hanteras i ett separat program om 

Huddinge kommuns trygghets- och preventionsarbete under 2025.  

Programmet medför inga ekonomiska eller juridiska konsekvenser. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att program för civil beredskap och 

säkerhet antas.   

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) och Love Bergström (M) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 
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Särskilt yttrande 

Love Bergström (M) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt särskilt yttrande som 

biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande, KS, Program för civil beredskap och säkerhet 2025-2028  

2. Bilaga 1_KS_Program för civil beredskap och säkerhet 2025-2028_1.4  

3. Bilaga 2 Bild över program för civil beredskap och säkerhet och andra 

styrdokument  

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 5 

 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder och bolag  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/1393 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 4 - Program för civil beredskap och säkerhet 2025–
2028 

Vi vill framföra vår uppskattning för det arbete som lagts ner på att ta fram 
ett övergripande program för kommunens krisberedskap och civila försvar. 
Dokumentet återspeglar en medvetenhet om de komplexa utmaningar vi 
som kommun står inför i en föränderlig och osäker omvärld. Samtidigt ser 
vi att programmet skulle kunna utvecklas för att bli mer konkret och 
förtroendeingivande utan att kompromettera säkerhetsaspekterna. Nedan 
följer våra synpunkter: 
 
1. Tydligare prioriteringar inom arbetet 
Vi har full förståelse för att vissa delar av kommunens beredskapsarbete 
måste hållas konfidentiella. Samtidigt anser vi att det skulle vara värdefullt 
om programmet i större utsträckning lyfter fram vilka områden som 
prioriteras. Exempelvis: är det säkerheten i elförsörjningen, skyddet av 
kritisk infrastruktur eller samverkan med externa aktörer som kommer att 
vara i fokus de kommande åren? Genom att tydliggöra prioriteringarna 
skapas en bättre insyn och förståelse för arbetets inriktning. 
 
2. Konkreta och mätbara mål 
För att programmet ska uppfattas som handlingskraftigt och 
resultatinriktat ser vi ett behov av att tydligare formulera konkreta och 
mätbara mål. I stället för generella formuleringar som ”öka robusthet” eller 
”bygga förmåga” föreslår vi att målen preciseras, till exempel: 

• Alla kommunala verksamheter ska ha aktuella och testade 

krisplaner inom tre år. 

• Minst två större samverkansövningar med externa aktörer ska 

genomföras varje år. 

 
3. Kommunikation kring risktyper och fokusområden 
Vi ser ett behov av att programmet beskriver vilka typer av risker 
kommunen förbereder sig för i mer generella termer. Detta skulle kunna 
inkludera klimatrelaterade kriser, tekniska störningar eller 
samhällsstörande händelser. En sådan redogörelse skulle ge invånarna en 
tydligare bild av kommunens arbete och dess breda riskperspektiv. 
 
4. Kunskapsinhämtning och programuppdatering 
Vi anser att det är avgörande att programmet inkluderar en process för 
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kontinuerlig kunskapsinhämtning och uppdatering. För att säkerställa att 
programmet förblir aktuellt och relevant i ett föränderligt 
säkerhetspolitiskt och samhälleligt landskap, bör det fastställas att 
programmet uppdateras i enlighet med ny kunskap och 
rekommendationer, exempelvis från Försvarsberedningens rapporter, 
Statens offentliga utredningar, MSB:s riktlinjer och andra relevanta källor. 
Detta säkerställer att programmet kan anpassas till nya risker och behov. 
 
5. Resurser och kapacitet 
Programmet skulle vinna på att beskriva hur kommunen avser att 
säkerställa nödvändiga resurser och kapacitet för genomförandet av 
krisberedskapsarbetet. Detta kan innefatta: 

• Vilka roller och funktioner som är centrala för att implementera 

programmet. 

• Planer för samverkan med andra kommuner eller aktörer vid 

resursbrist. 

 
6. Privat-offentlig samverkan 
Vi vill särskilt framhålla vikten av privat-offentlig samverkan, som ofta lyfts 
fram som en nyckel till effektiv civil beredskap. Programmet bör därför 
tydligt inkludera och beskriva hur kommunen avser att samarbeta med 
privata aktörer och civilsamhället för att stärka beredskapen och bygga en 
hållbar motståndskraft. Detta kan exempelvis omfatta samarbete med 
företag inom kritiska sektorer såsom energi och kommunikation, samt med 
andra samhällsaktörer för att skapa ett robust och integrerat 
beredskapsarbete. 
 
7. Invånarnas roll i beredskapen 
Vi välkomnar att programmet nämner vikten av invånarnas egen 
beredskap. För att stärka detta ytterligare föreslår vi att det framgår hur 
kommunen planerar att stödja invånarna i detta arbete, till exempel 
genom: 

• Informationsinsatser, broschyrer eller utbildningar. 

• Tillgång till skyddsrum och annan relevant information. 

 
8. Resultat och förväntad förmåga 
Avslutningsvis skulle det vara värdefullt om programmet beskriver vilka 
resultat som förväntas uppnås under programmets genomförande. Detta 
kan inkludera exempel som: 
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• Kommunens förmåga att hantera strömavbrott under minst 72 

timmar utan externa resurser. 

• Säkerställande av fungerande kommunikationskanaler vid tekniska 

störningar. 

 
Avslutning 
Genom att förstärka programmet med tydligare prioriteringar, mätbara 
mål och en mer konkret kommunikation kring invånarnas roll och 
kommunens resurser, samt säkerställa kontinuerlig kunskapsinhämtning 
och privat-offentlig samverkan, kan vi ytterligare stärka invånarnas 
förtroende för kommunens beredskapsarbete. Vi ser fram emot att följa 
och stödja detta viktiga arbete framöver. 
 



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/1393 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 4: Program för civil beredskap och säkerhet 2025–2028 
 

Huddinge kommun är en stor kommun. Hos oss finns en växande äldre 

befolkning. Hos oss finns många invånare som har annat modersmål än svenska. 

Hos oss finns segregation och människor som känner att dom står långt från 

samhället. Hos oss bor också personer med olika typer av funktionshinder. 

Huddinge är ett diversifierat samhälle.  

 

Vänsterpartiet tycker att det är viktigt att den information som går ut till 

Huddingeborna finns tillgänglig på olika språk så att även personer med ett annat 

modersmål än svenska kan ta till sig så viktig information som det i detta 

sammanhang handlar om.  

 

Vi menar också att det är viktigt att det finns tydlig information om vad man som 

funktionshindrad och äldre ska göra om krisen eller vilken civil beredskap man 

ska ha. Hur ser anpassningen av skyddsrum och evakueringsåtgärder ut för denna 

grupp? Det är en fråga som vi ofta ställs och oroar många. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 5  Medgivande till ökad låneskuld i HSB Brf Kullen, 
fastigheterna Vårdaren 5, 6 och 7 

Diarienummer: KS-2024/2113 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige lämnar medgivande till att Brf Kullen upptar nya lån under 

ett för kommunen oförändrat borgensåtagande. 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har ingått borgen för Brf Kullen i Flemingsberg. Kommunens 

åtagande uppgår till 114 miljoner kronor. Behov av stambyten föreligger och 

föreningen avser att lånefinansiera merparten av investeringen. Nya upplåning 

förväntas uppgå till 210 miljoner kronor. I en sådan situation ska gäldenären 

inhämta borgensmannens medgivande till ökad skuld. De nya lånen ska inte ingå i 

kommunens borgensåtagande. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att 

Huddinge kommun lämnar medgivande till att Brf Kullen tar upp 210 miljoner 

kronor i nya lån till förmån för stambyten. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Medgivande till ökad låneskuld i Brf Kullen  

2. Bilaga 1 KS Förfrågan om medgivande till ökad låneskuld i Brf Kullen  

3. Bilaga 2 KS Brf Kullen Årsredovisning-2023  

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 6 

 

Beslutet skickas till 

Brf Kullen 

Internbanken i Huddinge kommun  
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§ 6  Inriktning- och genomförandebeslut för uppförande av 
nytt LSS-gruppboende i Trångsund, fastighet Fantasin 1 

Diarienummer: KS-2024/1791 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Besluta om uppförande av LSS-gruppboende på fastigheten Fantasin 1 i 

Trångsund.  

2. Tilldela projektet en investeringsram om 54,3 mnkr för detaljprojektering samt 

produktion.  

3. Uppdra Huddinge Samhällsfastigheter AB att ta fram systemhandlingar samt 

genomföra projektet.  

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar ett inriktning- och 

genomförandebeslut för att etablera ett nytt LSS-boende på fastigheten Fantasin 1 

i Trångsund. Beslutet syftar till att säkerställa att kommunen långsiktigt kan 

tillgodose behovet av bostäder för personer med funktionsnedsättning, i enlighet 

med Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Kommunens 

behovsanalys indikerar ett underskott av LSS-platser, och det föreslagna boendet 

är en del av kommunens strategi för att säkerställa lagstadgade insatser och främja 

social hållbarhet samt öka livskvaliteten för de berörda individerna. 

Den föreslagna investeringsramen för projektet uppgår till 54,3 mnkr, vilket 

inkluderar kostnader för detaljprojektering och produktion. Driftskostnaderna 

beräknas uppgå till cirka 3,2 mnkr per år. Byggnationen beräknas påbörjas under  

2026 och stå färdig 2027, vilket kommer att öka kommunens kapacitet för LSS-

boenden och ge personer med funktionsnedsättning en trygg och tillgänglig 

boendemiljö.  

Projektet, som initierades 2017, saknar inriktningsbeslut och avviker därmed från 

de gällande riktlinjerna för kommunens lokalförsörjning. Kommunfullmäktige 

behöver fatta beslut om både inriktning och genomförande baserat på befintliga 

underlag. Beslutet gör det möjligt att gå vidare med detaljprojektering och 

produktion.  

Beslutsunderlag 

1. Rev. Tjänsteutlåtande KS  

2. Tjänsteutlåtande KS - innan revidering  

3. Bilaga 1. Nytorp 4_7 KS Beslut mark-och genomförandeavtalet  

4. Bilaga 2. KS-2020_390  

5. Bilaga 3. Nacka TR P 1686-22 Dom 2022-08-16  

6. Bilaga 4. Nytorp 4_7 mark-och miljööverdomstolen dom  
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7. Bilaga 5. Generellt lokal- och  funktionsprogram LSS nämnden  

8. Bilaga 6. Beställning LSS-boende  

9. Bilaga 7. Förnyad beställning av förstudie avs. en fristående gruppbostad inom 

LSS Nytorp  

10. Bilaga 8. Nytorp 4-7_Situationsplan  

11. Bilaga 8. Nytorp 4-7_P01  

12. Bilaga 8. Nytorp 4-7_P02  

13. Bilaga 9. Preliminär Offert LSS Nytorp 4_7 i Trångsund - signerad  

14. Bilaga 10. plankarta0126k-17316  

15. Bilaga 11. planbeskrivning0126k-17316  

16. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 7 

 

Beslutet skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden 

Kommunstyrelsen 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Vård- och omsorgsförvaltningen 

Avdelning för budget och verksamhetsstyrning 

Strategisk fastighet- och lokalsektion 
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§ 7  Äldreperspektivet i de kommunala processerna 

Diarienummer: KS-2024/900 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Utredningsrapporten ”Äldreperspektivet i de kommunala processerna”, bilaga 

1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 november 

2024, godkänns. 

2. Uppdraget rörande utredningen i punkten 1 ovan, som gavs den 6 november 

2023 § 9 när Mål och budget för 2024–2026 fastställdes, anses utfört. 

 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2024 fick kommunstyrelsen uppdraget att utreda hur 

äldreperspektivet i de kommunala processerna kan belysas. Syftet är att göra 

Huddinge än mer äldrevänligt.  

Utredningsrapporten inleds med ett avsnitt rörande statistik och fakta om de 

äldre.  Gruppen äldre kommer att öka kraftigt under kommande år. Från tidigare 

utredningar om äldrevänlighet är det känt att gruppen är heterogen med olika 

behov förutsättningar och intressen. Rent allmänt framstår äldre som lyckligare 

och nöjdare än andra grupper av invånare och boende. 

Efter statistik och fakta följer en redovisning av nuläget för äldreperspektivet i 

verksamheten, av vilken det framgår att mycket redan sker avseende tillämpning 

av äldreperspektiv när verksamhet och aktiviteter utformas och genomförs.  

Rapporten avslutas med en sammanfattande diskussion som mynnar ut i tänkbara 

förbättrings- och utvecklingsåtgärder.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser att utredningsrapporten ”Äldreperspektivet i 

de kommunala processerna” ska godkännas och att utredningsuppdraget, som 

gavs när Mål och budget 2024 fastställdes av fullmäktige den 6 november 2023, 

ska anses utfört.  

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) och Christian Stulen (HP) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Nujin Alacabek (V) anmäler 

varsitt särskilt yttrande som biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS äldreperspektivet   

2. Rev. Bilaga 1 Rapport Äldreperspektivet i de kommunala processerna  

3. Bilaga 1 Rapport Äldreperspektivet i de kommunala processerna  

4. Bilaga 2. Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder som främjar äldre  

5. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 8 

 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder  

Huge Bostäder AB 

Huddinge Samhällsfastigheter AB  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/900.736 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 7 - Äldreperspektivet i de kommunala processerna 

Att stärka äldreperspektivet i kommunala processer är en avgörande del i att 

säkerställa att Huddinge utvecklas till en än mer äldrevänlig kommun.  

Dessvärre lyser frånvaron av omsorgen för äldres rätt till egenmakt och 

självbestämmande igenom i styrets sätt att hantera frågorna. Vi anser att 

valfrihet för äldre och då särskilt inom äldreomsorgen är en viktig princip 

som måste värnas och utvecklas, inte avvecklas. Det är av stor betydelse att 

äldre själva har inflytande över sina liv, inklusive möjligheten att välja den 

omsorg och service som bäst motsvarar deras behov och önskemål.  

Äldres hälsa och välbefinnande måste alltid vara en prioritet i kommunens 

arbete. Det är positivt att rapporten identifierar behovet av tryggare 

närmiljöer, förbättrad tillgång till aktiviteter och en översyn av offentliga 

mötesplatser. Samtidigt behöver vi säkerställa att dessa ambitioner omsätts i 

konkreta åtgärder, exempelvis genom ökad samverkan mellan olika aktörer, 

förbättrad information till äldre och ett tydligt fokus på individens rätt att 

själv bestämma över sin vård och omsorg. 

Vi ser fram emot ett fortsatt arbete med dessa frågor och betonar vikten av 

att stärka äldreperspektivet på ett sätt som både respekterar valfrihet och 

skapar förutsättningar för en hög livskvalitet för kommunens äldre invånare. 
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/900.736 

 

SÄRSKILT YTTRANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 7. Äldreperspektivet i de kommunala processerna 

Vi vill tacka för rapporten, som ger en bra bild av hur kommunens 

förvaltningar och bolag ser på arbetet med att göra kommunen mer 

äldrevänlig genom att stärka äldreperspektivet i hela kommunkoncernen. 

Det genomgående intrycket är att kommunens förvaltningar är rätt så nöjda 

med hur det fungerar idag och ser litet behov av att förändra processer och 

arbetssätt för att stärka äldreperspektivet och göra kommunen mer 

äldrevänlig. 

Vi välkomnar att medborgarundersökningen år 2024 utökades till att 

omfatta två nya grupper för att fånga upp vad invånare i åldersgrupperna 65-

79 år och 80 år eller äldre tycker. En nollbasmätning liknande den som 

kommunerna som medverkar i WHO-nätverket för äldrevänliga kommuner 

använder kan bli en bra utgångspunkt i det fortsatta arbetet. 

Men ännu bättre vore om Huddinge kommun fullt ut anammade WHO-

nätverkets arbetssätt och också valde att gå med i nätverket. Det är utifrån 

föreliggande utredning uppenbart att kommunen skulle ha mycket att vinna 

på att höja blicken och systematiskt samarbeta med andra för att jämföra sig 

med de som har kommit längre i arbetet, både i Sverige och internationellt. 

Istället för att vara nöjda med ganska små steg i en äldrevänlig riktning 

skulle man kunna sporras till att utvecklas snabbare och därmed stå bättre 

rustad för att möta den demografiska utmaning som Huddinge delar inte 

bara med Sverige utan med stora delar av världen.  



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/900.736 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 7: Äldreperspektivet i de kommunala processerna 
 

Vänsterpartiet instämmer i allt väsentligt i de slutsatser som utredningen 

presenterar. Äldreperspektivet aktualiseras på ett extra tydligt sätt nu när 

Huddinges befolkning blir allt äldre. Detta medför ett antal utmaningar när det 

gäller utveckling av infrastruktur, äldreomsorg och hemtjänst där det är extra 

viktigt att inhämta åsikter från den äldre delen av befolkningen.  

 

I Huddinge kommun finns sedan tidigare ett pensionärsråd. Pensionärsrådet 

samlar såväl förtroendevalda politiker som representanter från pensionärernas 

intresseorganisationer. Vi menar att om man på allvar ska få in ett tydligare 

äldreperspektiv i det kommunala beslutsfattandet måste pensionärsrådets roll 

förtydligas. Rådet ska användas som remissinstans för ärenden som rör Huddinges 

äldre på olika sätt och rådets remissvar ska väga tungt i de fortsatta processerna.  

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 8  Redovisning av uppdraget att utreda alternativ för 
framtida användning av Björksättra gård 

Diarienummer: KS-2024/2055 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunstyrelsens förvaltning noterar att natur- och stadsmiljönämndens 

utredningen haft ett brett anslag där fem olika alternativ analyserats och där de 

i den samlade bedömningen kommit fram till att ett bevarande, att återgå till att 

arrendera ut Björksättra gård, är det bästa alternativet helt i linje med god 

ekonomisk hushållning. Kommunstyrelsens förvaltning välkomnar också det 

fortsatta utredandet för att utröna om arrendeavtalet går att utforma så att 

Björksättra gård både kan bli en arrendegård och ett besöksmål.  

2. Kommunstyrelsens förvaltning anser att natur- och stadsmiljönämndens 

utredning av alternativ för framtida användning av Björksättra gård ska 

godkännas och att utredningsuppdraget nämnden fick av fullmäktige den 6 

november 2023 ska anses utfört.  

 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2024–2026 fick natur- och stadsmiljönämnden i uppdrag att 

utreda alternativ för framtida användning av Björksättra gård. 

Miljö- och bygglovsförvaltningen gjorde en utredning som presenterades i 

rapporten ”Utredning av alternativ för framtida användning av Björksättra gård” 

som godkändes av natur- och stadsmiljönämnden den 7 november 2024 och 

överlämnades till kommunfullmäktige som återrapportering av uppdraget.  

Kommunstyrelsens förvaltning noterar att natur- och stadsmiljönämndens 

utredningen haft ett brett anslag där fem olika alternativ analyserats och där de i 

den samlade bedömningen kommit fram till att ett bevarande, att återgå till att 

arrendera ut Björksättra gård, är det bästa alternativet helt i linje med god 

ekonomisk hushållning. Natur- och stadsmiljönämndens uppdrag till förvaltningen 

om fortsatt utredande ger också en möjlighet att undersöka om det i arrendeavtalet 

går att reglera att gården ska vara publik genom att uppmuntra arrendatorn att 

hyra ut till andra publika verksamheter. Då kan gården både vara en arrendegård 

med jordbruk och bli till ett mindre besöksmål för allmänheten.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser att natur- och stadsmiljönämndens utredning 

av alternativ för framtida användning av Björksättra gård ska godkännas och att 

utredningsuppdraget ska anses utfört.  

Beslutsunderlag 

1. Tjut KS Redovisning av uppdrag utreda Björksättra   
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2. Bilaga 1 Redovisning av uppdraget att utreda alternativ för framtida 

användning av Björksättra gård  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 9  
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§ 9  Evenemang i Huddinge kommun - förslag på hur 
evenemang kan stödjas och spridas i kommunen 

Diarienummer: KS-2024/2048 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Utredningsrapporten ”Evenemang i Huddinge kommun – förslag på hur 

evenemang kan stödjas och spridas i kommunen”, bilaga 2 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 november 

2024, godkänns. 

2. Uppdraget rörande utredningen i punkten 1 ovan, som gavs den 6 november 

2023 § 9 när Mål och budget för 2024–2026 fastställdes, anses utfört. 

 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2024 fick kommunstyrelsen uppdraget att ta fram ett förslag för 

hur kommunens evenemang kan stödjas och spridas över hela kommunen.  

De huvudsakliga aktiviteterna inom ramen för uppdraget har varit en extern 

medborgarundersökning på flera språk samt en intern inventering av de 

evenemang som organiseras.  

De evenemang och samarrangemang som anordnas ska öka kännedomen och 

stärka den positiva bilden av Huddinge kommuns insatser. Förslaget är därför 

stärka och sprida evenemangen som arrangeras i kommunens olika geografiska 

delar, inkludera fler aktiviteter som speglar Huddinges mångfald och kulturella 

bakgrunder samt att fortsätta att utveckla samarbete mellan kommunen, föreningar 

och andra lokala aktörer. I förslaget presenteras även de priser som delas ut 

externt årligen och att arbetet med prisutdelning framöver ska samordnas och 

eftersträva enhetlighet.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser att utredningsrapporten ”Evenemang i 

Huddinge kommun – förslag på hur evenemang kan stödjas och spridas i 

kommunen” ska godkännas och att utredningsuppdraget, som gavs när Mål och 

budget 2024 fastställdes av fullmäktige den 6 november 2023, ska anses utfört. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) och Christian Stulen (HP) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M), Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt 

särskilt yttrande som biläggs protokollet 
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Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS  

2. Bilaga 1. rapportunderlag  

3. Bilaga 2. Evenemang i Huddinge kommun – Förslag på hur evenemang kan 

stödjas och spridas i kommunen  

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 10  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2048.161 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 9 - Evenemang i Huddinge kommun - förslag på hur 
evenemang kan stödjas och spridas i kommunen 

Vi ser ett värde i att kommunen stödjer evenemang och firanden som 

engagerar invånarna och bidrar till en levande kommun. Samtidigt hade det 

varit önskvärt med en mer utförlig redovisning av samtliga evenemang, de 

priser som delas ut samt de kostnader som uppstår, både i form av 

prispengar och arbetsinsatser från kommunens sida. 

Det är också viktigt att ha en diskussion om vilken roll kommunen bör ha i 

detta arbete – om den själv ska arrangera och finansiera evenemang i denna 

omfattning eller om den snarare ska fokusera på att möjliggöra för 

civilsamhället och föreningslivet att ta en större roll. 

Slutligen anser vi att det finns anledning att se över antalet priser och 

utmärkelser som delas ut. Det är inte självklart att detta är en prioritering 

som bäst speglar kommunens uppdrag eller de behov som invånarna ser. En 

tydligare avvägning mellan vilka insatser som bäst gynnar kommunen och 

dess invånare är nödvändig. 

 



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2048 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9: Evenemang i Huddinge kommun - förslag på hur 
evenemang kan stödjas och spridas i kommunen 

Sverigedemokraterna ser positivt på att stärka och sprida evenemangen som 
arrangeras i kommunens olika geografiska delar då en stor del av de ekonomiska 
medlen hittills har gått kommunens centrala områden medan nordvästra och 
östra Huddinge har fått stå tillbaka. 

Vi vänder oss dock emot inriktningen om fler aktiviteter som speglar Huddinges 
mångfald och kulturella bakgrunder. Vi anser att de kommunala evenemangen ska 
syfta till att bevara och sprida nationella och lokala traditioner och kulturarv, för 
att stärka gemenskapen. Här föreslår förvaltningen i stället ett normbrytande 
arbete för att skapa rum och mångfald, där vi ser en överhängande risk att det 
leder till fortsatt och ökad segregering när evenemang ska anpassas utefter 
områdens etnicitet. 

 

Felix Byström    Martin Nigals 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/2048.161 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9: Evenemang i Huddinge kommun – förslag på hur 
evenemang kan stödjas och spridas i kommunen 
 

Det är positivt att man nu utrett hur Huddinge kommun bättre ska kunna stödja 

och sprida evenemang i kommunen. Särskilt välkomnar vi att man vill denna 

skrivning: ”Inkludera fler aktiviteter som speglar Huddinges mångfald och 

kulturella bakgrunder, både matutbud och musik som speglar den breda palett 

Huddinges invånare utgör.” 

 

Redan 2016 motionerade Vänsterpartiet om att en mångkulturell festival skulle 

startas i Huddinge. I vår motion skrev vi bland annat: ”Vi menar att en 

mångkulturell festival även i Huddinge skulle utgöra en bra del av ett fundament 

för att skapa en större gemenskap mellan kommunmedborgarna i Huddinge och 

mellan olika grupper. En festival skulle fungera positivt i integrationsarbetet men 

också i skapandet av ett vi som inkluderar alla oss som bor här i Huddinge.” Vi 

hoppas nu att en sådan festival skulle kunna bli verklighet i Huddinge med 

bakgrund av vad som framkommer i utredningen. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 10  Ställningstagande gällande Storsthlm rekommendation 
för gemensam gymnasieregion och primärt 
samverkansavtal för gymnasieskola i Stockholms län 

Diarienummer: KS-2024/1801 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Primärt samverkansavtal för gymnasieskolan i Stockholms län, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 november 2024, 

antas och ersätter tidigare beslut om samverkansavtal för gymnasieskolan i 

gymnasienämnden den 1 september 2008 §73.  

Sammanfattning 

Riksdagen har beslutat om en omfattande reform för gymnasieskolan och den 

kommunala vuxenutbildningen och därför måste nuvarande samverkansavtal i 

Stockholms län revideras. 

Storsthlms styrelse beslutade vid sammanträdet den 24 oktober 2024 att 

rekommendera kommunerna i länet att anta det primära samverkansavtalet för 

gymnasieskolan och därmed ingå i gymnasieregionens primära 

samverkansområde.  

Förslaget på ett nytt primärt samverkansavtal är likt det nuvarande i allt väsentligt. 

Huvudsyftet med det nya avtalet är detsamma som med det nuvarande; att erbjuda 

eleverna inom Storsthlms gymnasieregion ett brett utbud av utbildningar av hög 

kvalitet.  

Storsthlms politiska styrgrupp för gemensam gymnasieregion har med stöd av 

kansliet arbetat fram ett förslag på nya mål som sedan presenterats för 

kommundirektörsstrategigruppen för gemensam gymnasieregion, som ansåg att 

målen var lämpliga för den gemensamma gymnasieregionen.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser, efter samberedning med gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen, att Huddinge kommun ska anta samverkansavtal för 

gymnasieskola i Stockholms län.    

Beslutsunderlag 

1. Tjut KS ställningstagande gällande Storsthlm rekommendation gemensam 

gymnasieregion samverkansavtal i Stockholms län  

2. Bilaga 1 Primärt samverkansavtal gymnasieskola  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 11 
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Beslutet skickas till 

Storsthlm 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden   
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§ 11  Ställningstagande gällande Storsthlm rekommendation 
Reviderad överenskommelse om interkommunal 
samverkan för Sfx (yrkesorienterad språkutbildning för 
immigranter) 

Diarienummer: KS-2024/1802 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Reviderad överenskommelse om interkommunal samverkan för Sfx, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 november 2024, 

antas och ersätter tidigare beslut om överenskommelse om interkommunal 

samverkan för Sfx i gymnasienämnden den 5 december 2012 §12. 

Sammanfattning 

Storsthlms styrelse beslutade vid sammanträdet den 24 oktober 2024 att 

rekommendera kommunerna i länet att anta bilagd reviderad överenskommelse 

om interkommunal samverkan för Sfx (Svenska för yrkesutbildade). 

Förslaget till reviderad överenskommelse innehåller viktiga förändringar jämfört 

med pågående överenskommelse och är framtagen av Sfx styrgrupp som består av 

Storsthlm samt rektorer med förankring i länet. Kommuner som representerats i 

styrgruppen är Järfälla, Huddinge, Tyresö, Stockholm, Värmdö och Täby. 

Förslaget är även presenterat i politisk styrgrupp för gemensam gymnasieregion. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser, efter samberedning med gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen, att Huddinge kommun ska anta reviderad 

överenskommelse om interkommunal samverkan för Sfx. 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabeck (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjut KS Ställningstagande gällande Storsthlm rekommendation 

Överenskommelse om interkommunal samverkan för Sfx   

2. Bilaga 1 Reviderad överenskommelse för Sfx (yrkesorienterad 

språkutbildning för immigranter), S240079  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 12 

 

Beslutet skickas till 

Storsthlm  

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden  

   



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/1802.603 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 11: Ställningstagande gällande Storsthlm rekommendation 
Reviderad överenskommelse om interkommunal samverkan för Sfx 
(yrkesorienterad språkutbildning för immigranter) 
 

Vänsterpartiet menar att ärendet är av en sådan art att det hade behövt remitteras 

till gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för utlåtande. Vi har förståelse för att 

det ibland kan inkomma remisser med kort varsel, i sådana fall får man be om mer 

tid, detta är trots allt en kommungemensam överenskommelse där man kan visa 

förståelse för varandras respektive interna processer.  

 

Samberedning mellan kommunstyrelsens förvaltning och gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen är inte ett fullgott alternativ till en remiss till 

nämnden. Det lämnar makten över bedömande av ärendet till tjänstemännen vilket 

vi menar är olyckligt eftersom beslutet i grunden är politiskt. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 12  Ställningstagande gällande rekommendation från 
Storsthlm om upphörande av regionala principer för 
digital samverkan 

Diarienummer: KS-2024/1803 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Regionala principer för digital samverkan, KSL/17/0096 2017, antagna av 

kommunstyrelsen den 11 april 2018 §20, upphävs. 

2. Huddinge kommun ska arbeta för att utveckla följsamheten till det nationella 

ramverket för digital samverkan. 

 

Sammanfattning 

Storsthlms styrelse fattade den 24 oktober 2024 beslut om att rekommendera 

länets kommuner att upphäva tidigare antagande om de nuvarande regionala 

principerna för digital samverkan (KSL/17/0096 2017) samt att kommunerna i 

stället rekommenderas att fortsätta arbeta i enlighet med det nationella ramverket 

för digital samverkan. 

När de regionala principerna för digital samverkan togs fram 2009 saknades 

nationella standarder eller principer. Under de senaste åren har dock nationella 

principer utvecklats, och det finns nu ett svenskt ramverk för digital samverkan 

(version 1.3), som tillhandahålls av Myndigheten för digital förvaltning (DIGG). 

Förvaltningen ställer sig bakom Storsthlms rekommendation och föreslår att 

regionala principer för digital samverkan (KSL/17/0096 2017), antagna av 

kommunstyrelsen den 11 april 2018 §20, upphävs och att kommunen i stället ska 

arbeta för att utveckla följsamheten till det nationella ramverket för digital 

samverkan. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Huddinge kommuns ställningstagande gällande 

Storsthlm rekommendation  

2. Upphörande av regionala principer för digital samverkan, rekommendation  

3. Bilaga 2, Kommunstyrelsen (2018-04-11 KS §20)  

4. Bilaga 3, Principer för digital samverkan i Stockholms län, rekommendation 

Storsthlm  

5. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 13 

 

Beslutet skickas till 

Storsthlm  
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§ 13  Svar på motion väckt av Anneli Johansson (KD) och Karl 
Henriksson (KD) - Maxtak för förskolornas barngrupper 

Diarienummer: KS-2024/476 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 28 november 

2024, avslås motionen. 

Sammanfattning 

Anneli Johansson (KD) och Karl Henriksson (KD) har den 18 mars 2024 väckt en 

motion i kommunfullmäktige om maxtak för förskolornas barngrupper. 

Motionen har remitterats till förskolenämnden för synpunkter. 

Kommunstyrelsens förvaltning vill framhålla att det utöver barngruppernas storlek 

finns andra viktiga aspekter som påverkar barnens utveckling och lärande i 

förskolan, där personalens utbildning och kompetens är den viktigaste 

kvalitetsfaktorn. 

Barngruppsstorlekarna och personaltätheten i Huddinge är redan idag bättre än de 

flesta av jämförelsekommunerna och förskolorna har väletablerad erfarenhet av 

arbete i mindre grupperingar genom teman och projekt, där miljön brukar 

benämnas den tredje pedagogen. Med detta i beaktande anser förvaltningen att de 

viktigaste investeringarna i förskolan bör vara att upprätthålla förskollärartätheten 

och att verksamheten bedrivs i bra och ändamålsenliga lokaler.  

Förvaltningen ser inte heller att ett införande av ett maxtak för förskolornas 

barngrupper skulle stödja rektorernas uppdrag att tillhandahålla likvärdig 

utbildning, där utbildningen inte kan utformas på samma sätt överallt och att 

förskolans resurser därför inte ska fördelas lika. Ett maxtak skulle innebära alltför 

strikta begränsningar av barngrupperna, med mindre möjligheter att organisera 

verksamheten utifrån barnens specifika behov och förutsättningarna på den 

enskilda förskolan. 

Mot bakgrund av detta föreslår förvaltningen att förslaget i motionen ska avslås.  

Yrkanden 

Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar att 

kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Karl Henrikssons (KD), Felix Byströms 

(SD) och Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 

i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Carl Otto Engberg (L) reserverar 

sig till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M), Carl Otto Engberg (L) och Nujin Alacabek (V) anmäler 

varsitt särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Maxtak för förskolornas barngrupper  

2. Motion om maxtax för förskolornas barngrupper (KD)  

3. Protokollsutdrag FSN 2024-10-09 § 10  

4. Tjänsteutlåtande  

5. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 15 

 

Beslutet skickas till 

Förskolenämnden  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/476.119 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 13 Svar på motion väckt av Anneli Johansson (KD) 
och Karl Henriksson (KD) - Maxtak för förskolornas 
barngrupper 

Att skapa en trygg och pedagogiskt hållbar miljö i förskolan är avgörande 

för barnens utveckling och välmående. Vi ser vikten av att ta hänsyn till 

barngruppernas storlek och säkerställa att varje barn får den omsorg och det 

stöd som behövs. 

Det är viktigt att förskolorna har goda förutsättningar att anpassa 

gruppstorlekar utifrån verksamhetens behov, barnens ålder och lokala 

förutsättningar. Ett fast maxtak riskerar att bli ett trubbigt verktyg som inte 

tar hänsyn till flexibilitet och pedagogisk planering. Samtidigt bör 

kommunen nu ta tillvara på den möjlighet som ett lägre antal barn kan 

utgöra för att minska de barngrupper som i nuläget är för stora. Fokus bör 

framförallt ligga på att förbättra arbetsvillkoren för personalen och 

säkerställa att resurser används på ett sätt som ger bäst resultat för barnen.  

Vi anser att kommunen ska fortsätta att arbeta aktivt med att skapa en 

förskolemiljö där både barn och pedagoger har goda förutsättningar för 

lärande, trygghet och utveckling. 
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/476 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 13 Svar på motion väckt av Anneli Johansson (KD) och 
Karl Henriksson (KD) – Maxtak för förskolornas barngrupper 
 
Liberalerna ställer sig bakom intentionen i motionen att förbättra 
förskolans kvalitet genom att begränsa barngruppernas storlek. Vi anser 
dock att en sådan åtgärd måste gå hand i hand med en satsning på 
förskollärartätheten. En minskning av barngruppernas storlek utan en 
parallell satsning på fler utbildade förskollärare riskerar att leda till en 
situation där kvaliteten på verksamheten inte förbättras i den utsträckning 
som önskas.  
 
Färre barn i varje grupp är viktigt, men utan tillräckligt med utbildad 
personal är risken att arbetsbelastningen ökar och att möjligheten till 
pedagogisk utveckling försämras. Liberalerna lägger i vår budget fram en 
kraftfull satsning på förskolan, där vi avsätter mer än 20 miljoner kronor 
mer än det styrande koalitionen. Dessa resurser går till att minska 
barngrupperna och att öka andelen utbildade förskollärare i verksamheten. 
Vi ser denna satsning som helt avgörande för att skapa en trygg och 
utvecklande förskolemiljö för alla barn i Huddinge.  
 
Att enbart införa ett maxtak för barngruppernas storlek utan att säkerställa 
att tillräckligt med förskollärare finns på plats riskerar att bli en ineffektiv 
reform. Vi uppmanar därför styret att, istället för att säga upp drivna 
förskollärare, ta ett helhetsgrepp och satsa mer på både mindre 
barngrupper och fler utbildade förskollärare för att verkligen lyfta 
kvaliteten i Huddinges förskolor.  
 
För Liberalerna  
 
Carl Otto Engberg 
 

 

 

 



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/476.119 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 13: Svar på motion väckt av Anneli Johansson (KD) och Karl 
Henriksson (KD) – Maxtak för förskolans barngrupper 
 

Vi instämmer i vikten av att minska barngrupperna i Huddinges förskolor. Vi 

instämmer dock också i vad som framkommer i tjänsteutlåtandet om att en 

enhetlig modell för alla kommunens förskolor är svårapplicerad eftersom 

situationen och förutsättningarna skiljer sig mycket från kommundel till 

kommundel och till och med från förskola till förskola. 

 

Vänsterpartiet har länge drivit frågan om mindre barngrupper i förskolan. Detta 

har vi i regel gjort i opposition mot en politisk majoritet där Kristdemokraterna 

har ingått. Det är välkommet, men något förvånande, att detta intresse väckts hos 

Kristdemokraterna först när partiet hamnat i opposition i Huddinge kommun. Man 

har haft ganska lång tid på sig att arbeta med frågan när man var med och styrde i 

Huddinge och vi hade gärna sett att mindre barngrupper hade införts redan då. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 14  Svar på motion väckt av Vänsterpartiet - Inför avgiftsfri 
simundervisning under sommaren i Huddinge kommun 

Diarienummer: KS-2024/965 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 28 

november 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Nujin Alacabek, Britt Björneke, Robert Forsman, Leif Tjärnstig, April Troberg 

och Malin Ahlgren (samtliga V) har den 27 maj 2024 väckt en motion där det 

föreslås att kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att i samverkan med berörda 

förvaltningar ta fram en plan för avgiftsfri sommarsimskola i Huddinge kommun. 

Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och kommunstyrelsens 

förvaltning har samberett tjänsteutlåtandet med barn- och 

utbildningsförvaltningen. 

Kultur- och fritidsnämnden framhåller i sitt remissvar att avgiftsfri 

sommarsimskola har erbjudits sedan 2020 i Skogås och Vårby. Kultur- och 

fritidsförvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen genomför även en 

riktad insats inom skolsim som syftar till att fler barn ska uppnå godkända betyg i 

idrott 2024–2025. Insatsen riktar sig till barn i årskurs 6 och 9 som har störst 

behov av simundervisning. 

Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar att den verksamhet som efterfrågas av 

motionärerna redan idag bedrivs inom kultur- och fritidsnämndens och barn- och 

utbildningsnämndens verksamhetsområden. Huddinge kommuns arbetssätt svarar 

upp mot intentionen i motionen. 

Med hänvisning till ovanstående föreslås att motionen anses besvarad. 

Yrkanden 

Nujin Alacabek (V), Cecilia Nordin (DP), Love Bergström (M), Karl Henriksson 

(KD) och Carl Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Eeva Laine (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabek (V), Cecilia Nordin (DP), 

Love Bergströms (M), Karl Henrikssons (KD) och Carl Otto Engbergs (L) 
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yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut. 

Reservationer 

Cecilia Nordin (DP), Karl Henriksson (KD) och Carl Otto Engberg (L) reserverar 

sig till förmån för eget förslag.  

Love Bergström (M) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsin skriftliga reservation 

som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Svar på motion- Inför avgiftsfri simundervisning under 

sommaren i Huddinge kommun  

2. Motion om att införa avgiftsfri simundervisning under sommaren i Huddinge 

kommun (V)  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 16 

 

Beslutet skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

Grundskolenämnden 
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Datum: 2025-01-15 
Diarienummer: KS-2024/965.119 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 14 - Svar på motion väckt av Vänsterpartiet – Inför 
avgiftsfri simundervisning under sommaren i Huddinge 
kommun 

Vi reserverar oss mot beslutet att anse motionen besvarad och ställer oss 

bakom Vänsterpartiets förslag om att ta fram en plan för avgiftsfri 

sommarsimskola i Huddinge kommun. 

Att kunna simma är en grundläggande trygghetsfråga och en viktig del av 

barns fysiska utveckling. Även om det formella och slutgiltiga ansvaret för 

att säkerställa Huddingebarnens simkunnighet ligger hos skolan bör 

kommunen möjliggöra för fler att ta del av ytterligare möjlighet att 

tillförskaffa sig denna livräddande förmåga. Genom att kombinera vår 

satsning på simskolebussar och den breda satsningen på en meningsfull 

fritid bör denna aktivitet kunna utökas och erbjudas mer likvärdigt för 

samtliga barn i kommunen.  

Vi ser att det redan finns insatser inom kommunen, men dessa är begränsade 

och räcker inte för att ge alla barn samma möjligheter. Antalet platser i 

dagens sommarsimskolor är få, och undervisningen når inte alla som 

behöver den. Därför hade vi gärna sett en utökning av insatsen, så att fler 

barn får chansen att bli simkunniga. 

Att kunna simma kan vara skillnaden mellan liv och död. Därför är det helt 

klart en meningsfull fritidsinsats att göra simundervisning så tillgänglig och 

inkluderande som möjligt. Vi anser att Huddinge bör ta detta ansvar och se 

över möjligheten att breda insatsen avgiftsfri simskola under sommaren för 

alla Huddinges barn. 

 

 



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/965.119 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

Ärende 14: Svar på motion från Vänsterpartiet – Inför avgiftsfri 
simundervisning under sommaren i Huddinge kommun 

Vänsterpartiet har motionerat om att införa avgiftsfri simundervisning under 

sommaren i Huddinge. I svaret framkommer att sådan verksamhet erbjuds i Vårby 

och Skogås sommartid. Vi menar att det är bra att ett sådant arbete redan är i 

gång. Samtidigt är det inte tillräckligt att verksamheten bedrivs i två 

kommundelar. Simkunnigheten är låg särskilt i de socioekonomiskt utsatta 

områden där segregationen är stor, särskilt bland flickor. Vi menar att Huddinge 

kommun bör erbjuda avgiftsfri simundervisning i samtliga kommundelar. Därför 

yrkar vi bifall till motionen. 

 

Det är också viktigt att Huddinge kommun ser till att information om avgiftsfri 

simundervisning sprids i alla kommundelar och att den också finns tillgänglig på 

olika språk. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 15  Svar på motion av Karl Henriksson (KD) och Anneli 
Johansson (KD) - Motverka antisemitism och antiziganism 
genom ökad kunskap 

Diarienummer: KS-2023/2198 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 15 

januari 2025 

1. Anse motionens förslag om handlingsplan besvarad.  

2. Avslå motionens förslag om alla elevers besök i Judiska museet som en del av 

undervisningen.  

 

Sammanfattning 

Motionen "Motverka antisemitism och antiziganism genom ökad kunskap" har 

väckts i kommunfullmäktige den 9 oktober 2023 av Karl Henriksson (KD) och 

Anneli Johansson (KD). Motionärerna föreslår att kommunen ska ta fram en 

handlingsplan för att motverka antisemitism och antiziganism, samt att 

grundskolenämnden ska få i uppdrag att tillse att alla elever i Huddinge kommuns 

grundskolor, som en del av undervisningen, får besöka Judiska museet i 

Stockholm. 

Grundskolorna planerar arbetet i en årlig handlingsplan, vilken 

grundskolenämnden anser motsvara den handlingsplan som efterfrågas av 

motionärerna. Vidare konstaterar grundskolenämnden att varken huvudman eller 

rektor har befogenhet att besluta att undervisningen ska innehålla särskilda 

museibesök. Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att arbete rörande 

antiziganism och antisemitism görs inom ramen för kommunens ordinarie arbete 

med nationella minoriteter som formulerats i kommunens minoritetspolitiska 

program. 

Med hänvisning till ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning motionens 

förslag om handlingsplan besvarad och att motionens förslag om alla elevers 

besök vid Judiska museet avslås. 

Yrkanden 

Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin (DP), Love Bergström (M) och Carl Otto 

Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

Rasmus Lenefors (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Karl Henrikssons (KD), Cecilia Nordins 

(DP), Love Bergströms (M) och Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin (DP), Love Bergström (M) och Carl Otto 

Engberg (L) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande svar på motion Motverka antisemitism och antiziganism 

genom ökad kunskap 2024-09-30  

2. Bilaga 1, Motion från Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) - 

Motverka antisemitism och antiziganism genom ökad kunskap  

3. Bilaga 2, KS, Grundskolenämndens remissvar  

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 17  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2023/2198 

 

YRKANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 15. Svar på motion väckt av Karl Henriksson (KD) 
och Anneli Johansson (KD) – Motverka antisemitism och 
antiziganism genom ökad kunskap 

Trots att problemen med antisemitism och antiziganism inte är nya företeelser i 
vårt samhälle och antisemitismen de senaste åren har normaliserats och blivit 
en synlig del av vårt samhälle, saknas det idag en konkret handlingsplan för hur 
Huddinge kommun ska agera för att motverka dem.  

Det här duger inte. I ett läge när vi vet att nationella minoriteter redan idag 
hotas av våldsbejakande extremister – högerextrema, vänsterextrema och 
islamistiska - och att rasism förekommer mot dem från elever i våra skolor 
behöver kommunen agera. Inte bara aktiva rasistiska uttryck och handlingar 
behöver bekämpas utan också de fördomar som skapar grogrund för 
antisemitiska och antiziganistiska miljöer behöver vädras ut. Detta arbete måste 
bedrivas på olika plan och med uthållighet. Ett sätt att motverka antisemitism 
och antiziganism är att sprida kunskap och fakta.  

Det är välkommet att staten har beviljat kommunen ett bidrag för att kartlägga 
behoven hos romska grupper, det arbetet kan fungera som ett första steg i 
framtagandet av en handlingsplan vad gäller just antziganismen. 

En möjlighet som finns redan idag är att se till att alla elever i Huddinges 
skolor under sin skoltid besöker Judiska museet i Stockholm, som har 
samlingar av föremål, bilder, dokument, brev och konst som på ett värdefullt 
sätt kan belysa judiskt liv och kulturarv i Sverige men också hur antisemitismen 
sett ut i historien.  

Förvaltningen väljer att tolka förslaget att alla elever i Huddinges grundskolor 
som en del av undervisningen ska få besöka Judiska museet i Stockholm som 
något som skulle behöva tvingas fram. Vi föredrar att använda morötter 
snarare än piskor i arbetet mot rasismen och är övertygade om att om 
kommunfullmäktige eller grundskolenämnden väljer att avsätta medel för att 
täcka alla kostnader i samband med museibesöken så skulle kommunens skolor 
snabbt medverka till att förverkliga motionens ambition, och det utan att det 
knappt kommer att märkas i grundskolenämndens miljardbudget. 

 

Mot ovanstående bakgrund yrkar vi 

• bifall till motionen. 
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§ 16  Ökning av rambelopp under Huddinge kommuns MTN-
program 

Diarienummer: KS-2025/177 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommundirektören får i uppdrag att på Huddinge kommuns vägnar och inom 

ramen för kommunfullmäktiges beslut den 21 juni 2010, § 110, träffa avtal 

med Nordea Bank Abp, Danske Bank A/S, Danmark, Sverige Filial, DNB 

Bank ASA, filial Sverige, Skandinaviska Enskilda Banken AB (publ), 

Svenska Handelsbanken AB (publ) och Swedbank AB (publ) 

2. Härvid gäller att rambeloppet för emissioner av obligationer ska vara 6 

miljarder kronor, att rambeloppet för utgivande av certifikat ska vara 2 

miljarder kronor, och att summan av utestående belopp under de två ramarna 

vid var tid inte får överstiga 6 miljarder kronor. 

3. Vidare gäller att uppdraget ska ske i enlighet med vid varje tidpunkt gällande 

finanspolicy för Huddinge kommun. 

 

Sammanfattning 

Kommunkoncernen i Huddinge står inför stora investeringar under de kommande 

åren och behöver säkerställa möjligheten till fortsatt kostnadseffektiv och 

diversifierad finansiering. Kommunen har sedan 2013 ett MTN-program och 

emitterar inom ett rambelopp på 4 miljarder kronor. Rambeloppet har sedan dess 

varit oförändrat, och för att kommunen ska kunna fortsätta finansiera kommande 

investeringar är en ökning av rambeloppet nödvändig.  

Kommunfullmäktige beslöt den 21 juni 2010, § 110, bl.a. följande: ”I syfte att 

finansiera kommunkoncernen och i enlighet med gällande finanspolicy ska 

Huddinge kommun ta upp lån genom att emittera värdepapper i 

kapitalmarknaden till ett belopp som vid var tid inte överskrider 6 miljarder 

kronor i utestående volym.” Enligt samma beslut fick kommunstyrelsen ”i 

uppdrag att verkställa ovanstående beslut samt därvid fastställa de närmare 

villkor som ska gälla för in- respektive utlåningen.”  

Kommunstyrelsen beslöt den 24 maj 2010, § 102, att rambeloppet för emissioner 

av obligationer ska vara 4 miljarder kronor, och att rambeloppet för 

certifikatprogrammet ska vara 2 miljarder kronor. 

Avtal avseende MTN-program med rambelopp om 4 miljarder kronor har tecknats 

med Nordea Bank Abp (”Ledarbanken”), Danske Bank A/S, Danmark, Sverige 

Filial, DNB Bank ASA, filial Sverige, Skandinaviska Enskilda Banken AB (publ), 

Svenska Handelsbanken AB (publ) och Swedbank AB (publ). De nämnda 

parterna har nu överenskommit om att uppdatera emissionsavtalet med därtill 

hörande handlingar. Avsikten med uppdateringen är att öka rambeloppet för 

emissioner av obligationer till 6 miljarder kronor. 
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Kommundirektören föreslås få i uppdrag att på Huddinge kommuns vägnar och 

inom ramen för kommunfullmäktiges beslut den 21 juni 2010, § 110, träffa avtal 

om ökat rambelopp med de i det befintliga avtalet ingående parterna.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Ökning av rambelopp under Huddinge kommuns MTN-

program 

Beslutet skickas till 

Internbanken i Huddinge kommun 

   



 34 (82) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 5 februari 2025 

 
 
 

 

 
 

§ 17  Bokslutskommuniké för 2024 

Diarienummer: KS-2025/102 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om bokslutskommunikén för 2024 till 

protokollet.  

Sammanfattning 

Bokslutskommunikén ger en sammanfattande bild av Huddinge kommuns bokslut 

i avvaktan på den sammanställda redovisningen för den kommunala koncernen. 

Bokslutet är vid denna tidpunkt inte granskat av kommunens revisorer. 

Årsredovisningen kommer att behandlas av kommunstyrelsen den 9 april och av 

kommunfullmäktige den 28 april. 

Det ekonomiska resultatet för 2024 uppgår till 218 miljoner kronor (mnkr), 

motsvarande 2,9 procent av kommunens intäkter från skatter och statsbidrag (297 

mnkr eller 4,0 procent 2023). Detta överstiger kommunens budgeterade resultat 

med 135 mnkr. För exploateringsverksamheten redovisas därtill ett resultat på 82 

mnkr. Totalt uppgår resultatet till 300 mnkr eller 4,0 procent av skatte- och 

statsbidragsintäkter. 

Beslutsunderlag 

1. KS, Bokslutskommuniké 2024  

2. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 18  
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§ 18  Verksamhetsplan 2025, Kommunstyrelsen 

Diarienummer: KS-2024/2253 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Verksamhetsplan 2025 kommunstyrelsen godkänns. 

2. Upphandlingsplan 2025 för kommunstyrelsen godkänns. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens budget för 2025 är 872,1 miljoner kronor. Tidigare har 

överförmyndarnämndens budget varit en del av kommunstyrelsens budget, men 

från och med 2025 kommer den att redovisas separat. Årets budget fokuserar på 

gemensamma ändamål, insatser mot välfärdskriminalitet och IT-säkerhet. 

Kommunfullmäktige har anpassat måltexterna i Ett hållbart Huddinge - Mål och 

budget 2025, och kommunstyrelsen har fått delegation att besluta om reserverade 

medel. 15 miljoner kronor reserveras för insatser som stärker social hållbarhet, 

och 4 miljoner kronor avsätts för att införa heltid som norm inom vård och 

omsorg. 

Kommunstyrelsen genomför årliga riskanalyser för att identifiera och hantera 

risker, inklusive välfärdskriminalitet och mutor. Huddinge kommun ser över sin 

internkontrollprocess i väntan på kommande lagändringar på området. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin 

(DP) och Carl Otto Engberg (L) meddelar att de inte deltar i beslutet. 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och Karl Henriksson (KD) anmäler 

varsitt särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande Verksamhetsplan år 2025 Kommunstyrelsen  

2. Bilaga 1, Verksamhetsplan 2025 (Kommunstyrelsen)  

3. Bilaga 2, Upphandlingsplan 2025 KS  

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 19 

 

Beslutet skickas till 

Akten  



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/2253.182 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 18: Verksamhetsplan 2025, Kommunstyrelsen 
 

Efter valet 2022 fick Huddinge ett nytt styre. Vänsterpartiet hade ett eget mål och 

budgetförslag vid budgetfullmäktige hösten 2024.  

 

Vi kan konstatera att om kommunfullmäktige antagit Vänsterpartiets 

budgetförslag skulle förutsättningarna för att satsa brett på välfärden och den 

demokratiska utvecklingen i kommunen vara betydligt bättre. Huddinge behöver 

en tydligare politisk styrning emot jämställdhet, jämlikhet och grön omställning. 

Detta hade kunnat uppnås med vårt förslag på skattesats.  

Emellertid menar vi att den verksamhetsplan som föreslås innehåller en del bra 

politik och att den därför bör antas av kommunstyrelsen. Vi deltar dock inte i de 

delar som lägger väldig stor fokus på effektiviseringar inom verksamheterna, 

vilka vi menar ofta är att likställa med nedskärningar och slår hårt mot personalen 

som då behöver springa ännu fortare för att hinna med.  

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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Datum: 2024-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2253 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 18: Verksamhetsplan 2025, Kommunstyrelsen 

Sverigedemokraterna har i sitt förslag till Mål och budget 2025–2027 delvis andra 
mål, indikatorer och ekonomiska prioriteringar. Av den anledningen deltar vi inte i 
beslutet om verksamhetsplan 2025 för kommunstyrelsen. 

 

Felix Byström    Martin Nigals 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2253.182 

 

SÄRSKILT YTTRANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 18. Verksamhetsplan år 2025 Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens verksamhetsplan för år 2025 bygger på vänsterstyrets 

förslag till Mål och Budget för år 2025. Kristdemokraterna hade ett annat 

förslag till budget och väljer därför att inte delta i beslutet om 

verksamhetsplan. 

Kristdemokraternas utgångspunkt är att Huddinge kommun måste hantera 

skattebetalarnas pengar på ett varsamt sätt. Så mycket som möjligt bör 

komma kommunens medborgare till del genom en välfärd med god kvalitet. 

Precis som Svenskt Näringsliv visat i en aktuell rapport finns det en stor 

effektiviseringspotential i kommunsektorn, men vi menar att det inte är 

genom minskad personal hos barnen i förskolan eller hos de äldre som är i 

behov av äldreomsorg som den effektiviseringen ska hämtas hem utan 

genom minskad byråkrati, bättre upphandlingar och ökad digitalisering och 

automatisering av administrationen. 

I Kristdemokraternas budget ökar anslagen till kommunstyrelsen med 5,2 

procent. Det är mycket pengar, men det är samtidigt väldigt mycket mindre 

än den svindlande ökning om 9,5 procent som kommunstyrelsen fått av 

vänsterstyret samtidigt som förskolan och äldreomsorgen utsätts för tuffa 

sparbeting. Vi kristdemokrater är övertygade om att effektiviseringar i 

administrationen är möjliga och ser att nya satsningar i större utsträckning 

behöver finansieras inom ram genom ett effektivare resursanvändande och 

tuffare prioriteringar. Därigenom möjliggör vi mindre barngrupper i 

förskolan, höjd kvalitet i äldreomsorgen och sänkt skatt för alla 

huddingebor. 
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§ 19  Utredning om ökat valdeltagande 

Diarienummer: KS-2024/1669 

Kommunstyrelsens beslut  

1. Utredningsrapporten ”Utredning om ökat valdeltagande”, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 november 

2024, godkänns. 

2. Uppdraget rörande utredningen i punkten 1 ovan, som gavs den 6 november 

2023 § 9 när Mål och budget för 2024–2026 fastställdes, anses utfört. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 

en gång per år sammanställa en demokratirapport som beskriver det 

förvaltningsöverskridande arbetet med att öka valdeltagandet under det 

gångna året. 

 

Sammanfattning 

Uppdraget utgår ifrån 2024 års verksamhetsplan för Kommunstyrelsen och 

innebär att förvaltningen ska ta fram en långsiktig handlingsplan för ökat 

valdeltagande. Utredningen för ökat valdeltagande beskriver utvecklingen över tid 

samt nuläget gällande valdeltagande i kommunen samt redogör insatser för att 

höja valdeltagandet som gjorts i andra kommuner. Utredningen innehåller även 

förslag på framtida insatser för ett ökat valdeltagande. Arbetet med att öka 

valdeltagandet i Huddinge kommun är långsiktigt och förvaltningsöverskridande.  

För att kunna arbeta med valdeltagande över en längre tid, systematiskt och agilt 

bör därför arbetet genomföras kontinuerligt utan en beslutad handlingsplan för att 

kunna följa trender och behov på bästa sätt. På detta sätt kan kommunen 

säkerställa att insatser kan genomföras i rätt tid, möta aktuella behov och snabbt 

ställa om vid eventuella förändringar eller förflyttningar.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

utredningen om ökat valdeltagande.  

Yrkanden 

Nujin Alacabek (V) och Annie Östlund (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix 

Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen bifaller bilagt tilläggsyrkande från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Sara Heelge Vikmång (S) och Christian Stulen (HP) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut samt avslag till tilläggsyrkandet från Moderaterna, Liberalerna 

och Kristdemokraterna.  
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut 

och finner att så är fallet. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avslår eller bifaller tilläggsyrkandet från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna och finner att kommunstyrelsen 

avslår tilläggsyrkandet. 

 

Reservationer 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Carl Otto 

Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för tilläggsyrkandet från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt särskilt yttrande som 

biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS  

2. Bilaga 1. Utredning ökat valdeltagande  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 20 

 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/1669.118 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 19 Utredning om ökat valdeltagande 

Förslag till beslut:  

Kommunstyrelsens beslut  

Tilläggsyrkanden:  

1. Att kommunens insatser för att öka valdeltagandet framöver 
primärt ska fokusera på förbättrad valinfrastruktur, såsom mer 
tillgängliga vallokaler.  

2. Att organisationer med direkta eller indirekta kopplingar till 
enskilda partier framöver inte ska ges medel eller uppdrag att 
arbeta med kommunens insatser för ökat valdeltagande.  

3. Att kommunstyrelsens förvaltning säkerställer att insatser för ökat 
valdeltagande genomförs jämlikt med insatser i hela kommunen.  

4. Att kommunen framöver inte genomför riktad annonsering med 
kommunala pengar i syfte att öka valdeltagandet.  

 

Motivering  

Att fler Huddingebor deltar i allmänna val är en central demokratifråga för 
oss. Ett högt valdeltagande stärker förtroendet för den politiska processen 
och ökar legitimiteten för de beslut som fattas i kommunen. Huddinge 
kommun har framför allt ett ansvar att underlätta detta genom att 
säkerställa att alla medborgare har goda möjligheter att rösta. Därutöver 
menar vi att det faktum att kommunen redan ger partistöd till de politiska 
partierna, som vi anser har huvudansvaret för ett ökat valdeltagande, talar 
för en mer sparsam användning av Huddingebornas skattepengar.  

Kommunens främsta roll i detta arbete bör vara att förbättra och 
upprätthålla valinfrastrukturen. Det handlar om att se till att vallokaler är 
tillgängliga, att förtidsröstning erbjuds på ett sätt som gynnar alla grupper 
och att information om valet är lättillgänglig. I stället för riktade 
annonskampanjer med Huddingebornas skattemedel bör fokus ligga på att 
undanröja praktiska hinder för dem som vill rösta.  

Vi ser att valdeltagandet i Huddinge varierar mellan olika områden, men vi 
menar att kommunens arbete i större utsträckning måste riktas mot hela 
kommunen. Därför bör kommunstyrelsens förvaltning säkerställa hur 
insatser kan genomföras jämlikt över hela kommunen. Det är viktigt att det 
sker på ett sätt som stärker valinfrastrukturen snarare än att selektivt rikta 
insatser till specifika grupper.  
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Vi motsätter oss till exempel att kommunala skattemedel används för 
riktad annonsering, särskilt genom mediebyråer och kampanjer som syftar 
till att påverka specifika grupper att rösta. Det är en principiellt tveksam 
användning av Huddingebornas skattepengar, då det redan finns en 
etablerad valinfrastruktur och politiska partier som arbetar med att 
mobilisera väljare.  

Slutligen menar vi att föreningar eller organisationer med direkta eller 
indirekta kopplingar till enskilda politiska partier inte ska ges medel eller 
mandat att genomföra insatser för ökat valdeltagande. Risken är annars att 
kommunens insatser uppfattas som politiskt färgade, vilket kan minska 
allmänhetens förtroende för det demokratiarbete som bedrivs.  

Sammanfattningsvis stödjer vi arbetet för ett högre valdeltagande men 
anser att kommunens roll ska vara tydligt avgränsad till att säkerställa en 
opartisk och tillgänglig valprocess.  

För Moderaterna För Liberalerna  

Love Bergström Carl Otto Engberg 

För Kristdemokraterna 

Karl Henriksson 
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Datum: 2024-02-05 
Diarienummer: KS-2024/1669 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 19: Utredning om ökat valdeltagande 

En av de viktigaste åtgärderna en kommun kan utföra för att öka valdeltagandet 
är att se till att det finns ytor för invånare att träffa politiker på. Huddinge 
kommun har hittills varit katastrofalt dåliga på att låta partiernas 
ungdomsförbund träffa elever på deras skolor, då få skolor bjuder in partierna. 

Här anser Sverigedemokraterna att det behövs tydliga riktlinjer för att säkerställa 
att de kommunala skolorna tar sitt demokratiska uppdrag på allvar. 

 

Felix Byström    Martin Nigals 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/1669.118 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 19: Utredning om ökat valdeltagande 
 

Det är positivt att man nu kommit med en utredning om ökat valdeltagande. 

Valdeltagandet är grunden för hur man kan bedöma legitimiteten i en demokrati. 

Att människor aktivt deltar i den demokratiska processen genom att gå och rösta 

är viktigt. Vi måste alltid vara medvetna om att det enda mandat vi som folkvalda 

har är det från väljarna.  

 

När Huddinge har vissa valkretsar där valdeltagandet är så lågt som 34 procent så 

säger det en hel del om hur frånvarande kommunens organisation och politiken är 

i dessa områden mellan de allmänna valen vart fjärde år. Det sänder en tydlig 

signal om att Huddinge kommun måste intensifiera arbetet med att nå ut i dessa 

kommundelar. Mellan valen behöver man arbeta med medborgardialoger i dessa 

områden och gärna även, i enlighet med Vänsterpartiets förslag, öppna 

medborgarkontor för att förbättra den kommunala servicen och öka kommunens 

synlighet.  

 

Vänsterpartiet har lyft denna fråga vid ett antal tillfällen utan att få det gehör vi 

hoppats på. Vi kan konstatera att det nu enbart återstår drygt ett år till nästa val.  

 

Över lag ser vi inga problem med de slutsatser som presenteras. Vi menar att det 

är viktigt att det finns en tydligare prioritering av de socioekonomiskt utsatta 

områdena i kommunen där det är känt sedan tidigare att valdeltagandet är lågt.  

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 

 

 



 38 (82) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 5 februari 2025 

 
 
 

 

 
 

§ 20  Svar på Huddingeförslag – Ny återvinningscentral i 
centrala Huddinge 

Diarienummer: KS-2024/1107 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses Huddingeförslaget besvarat.  

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag har inkommit med förslag om en ny återvinningscentral i 

centrala Huddinge, alternativt att öppna deponin i Gladö kvarn för privatpersoner. 

Ärendet har samberetts mellan kommunstyrelsens förvaltning och miljö- och 

bygglovsförvaltningen.  

Kommunstyrelsens förvaltning har utrett möjliga platser för att anlägga en ny 

återvinningscentral i Huddinge, men ingen av platserna har bedömts lämpliga. Det 

är inte heller aktuellt att öppna deponin i Gladö kvarn för privatpersoner.  

Till följd av att det bedöms saknas lämplig mark har SRV Återvinning AB arbetat 

fram en alternativ strategi för hantering av grovavfall med mobila lösningar och 

samverkan där Huddingebor kan nyttja återvinningscentraler i Stockholms 

kommun. 

Förvaltningen föreslår att Huddingeförslaget ska anses besvarat. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix Byström (SD) yrkar bifall 

till Huddingeförslaget. 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M), Karl Henriksson 

(KD) och Felix Byströms (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 

enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Karl Henriksson (KD) och Felix Byström (SD) reserverar sig till förmån för egna 

förslag. 

Love Bergström (M) anmäler en skriftlig reservation som biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Svar på Huddingeförslag, Ny återvinningscentral i 

centrala Huddinge  

2. Huddingeförslag - Ny återvinningscentral i centrala Huddinge, GDPR-version  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 21 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 

Servicecenter  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/1107.104 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 20 - Svar på Huddingeförslag - Återvinningscentral i 
centrala Huddinge 

När det under förra mandatperioden stod klart att Flemingsbergs 

återvinningscentral behövde stängas ner inleddes förhandlingar av det 

dåvarande Moderatledda styret med övriga ägarkommuner i SRV AB som 

resulterade i ett uppdrag om att ersätta anläggningen. Tyvärr valde det nya 

Socialdemokratiska styret att utan fullgod anledning och närmare analys 

avsluta det uppdraget, och därmed omöjliggöra för en ny central i Huddinge.  

Huddinge är en av länets största kommuner både sett till yta och 

invånarantal, och kommunen har ambitiösa planer på bostadsbyggande och 

tillväxt framöver. Trots en ökande befolkning har antalet 

återvinningscentraler minskat från två till en när centralen i Flemingsberg 

stängdes. Enligt Huddinge kommuns utvecklingsplan som ligger för beslut 

riskerar även centralen i Skogås att stängas i framtiden. Många boende i 

Västra Huddinge har tidigare använt återvinningscentralen i Sätra för att 

lämna sitt avfall, men även den har nu stängts av det Socialdemokratiska 

styret i Stockholm stad. 

God tillgång till återvinningscentraler är väsentligt för att minska 

miljöförstöring och spara resurser genom effektiv återvinning. Att försvåra 

för Huddingeborna att ta ansvar genom att lämna in och återvinna sitt avfall 

går stick i stäv med de ambitiösa klimatmål som Huddinge har antagit. Att 

den minskade tillgången till återvinningscentraler är en fråga som berör är 

tydligt. Inlämnade Huddingeförslag (medborgarförslag) har samlat många 

signaturer och det har diskuterats flitigt i sociala medier.  

 

Vi Moderater anser att det var olyckligt och ansvarslöst av det 

Socialdemokratiska styret att lättvindigt avsluta uppdraget att ersätta 

Flemingsbergs ÅVC och anser att Huddingeborna förtjänar en bättre 

tillgång till och möjlighet att återvinna. Vi anser därför att 

Huddingeförslaget bör bifallas och arbetet med att få till en fullstor ÅVC för 

Huddingeborna återupptas.  
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§ 21  Svar på Huddingeförslag - Fotbollsplan i Solgård  

Diarienummer: KS-2024/447 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses Huddingeförslaget besvarat.  

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag har inkommit med förslag om att en mindre fotbollsplan 

uppförs i Solgård. Kommunstyrelsens förvaltning har samberett ärendet med 

kultur- och fritidsförvaltningen samt miljö- och bygglovsförvaltningen.  

Kommunstyrelsens förvaltning är positiv till att på olika sätt främja fysisk 

aktivitet för barn, unga och äldre. Fler mötesplatser bygger även gemenskap och 

tillit, och motverkar människors ofrivilliga ensamhet. 

I mål och budget 2025–2027 finns ett uppdrag att ta fram ett strukturprogram för 

spontanidrottsplaner som identifiera lämpliga spontanidrottsplaner i kommunen. I 

det arbetet kommer förutsättningarna för anläggande av spontanidrottsplaner i 

Solgård att undersökas närmare. 

Förvaltningen föreslår att Huddingeförslaget ska anses besvarat. 

Yrkanden 

Love Bergström (M) och Carl Otto Engberg (L) yrkar bifall till 

Huddingeförslaget. 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M) och Carl Otto 

Engbergs (L) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M) och Carl Otto Engberg (L) anmäler en gemensam skriftlig 

reservation som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande Svar på Huddingeförslag - fotbollsplan i Solgård  

2. Bilaga 1 Huddingeförslag med kartbild   

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 22 
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Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 

Servicecenter  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/447.104 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

     
  

Ärende 21 - Svar på Huddingeförslag - Fotbollsplan i Solgård 

Vi ser ett stort behov av fler idrottsytor i Solgård och välkomnar initiativet 
att skapa en mötesplats där barn, unga och äldre kan utöva fysisk aktivitet. 
Det är glädjande att frågan lyfts, och vi ser fram emot att kommunen tar 
ett aktivt ansvar för att stärka möjligheterna till spontanidrott. 

Vi anser att en mer grundlig utredning av möjliga placeringar bör göras 
innan ärendet anses besvarat. Efter vår bedömning framstår grönområdet 
mellan Lillasolgårdsvägen och Neptunusvägen som en särskilt lämplig plats 
för en fotbollsplan. Vi ser gärna att kommunen undersöker denna 
möjlighet närmare, då platsen både är tillgänglig och hållbar på lång sikt. 

Därför reserverar vi oss mot beslutet att enbart anse förslaget besvarat och 
hoppas att kommunen i ett tidigare skede tar en mer aktiv roll i att 
identifiera och utveckla en lämplig plats för en fotbollsplan i Solgård. Se 
kartan nedan för närmare detaljer om platsen, som är markerat i blå färg, 
vi föreslår. 
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§ 23  Svar på revisionsskrivelse - Grundläggande granskning av 
styrelse och nämnder 

Diarienummer: KS-2024/685 

Kommunstyrelsens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 28 november 2024, överlämnas som 

svar på revisionsskrivelsen Grundläggande granskning av styrelse och nämnder. 

Sammanfattning 

KPMG ha på uppdrag av revisorerna i Huddinge kommun genomfört en 

grundläggande granskning av kommunstyrelsen och nämnderna, i syfte att 

bedöma om de har skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och 

kontroll av verksamheten. 

Revisionens samlade bedömning är att styrelse och nämnder i allt väsentligt har 

en tillräcklig struktur för styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten och 

lämnar en rekommendation till kommunstyrelsen.  

Förvaltningen har lämnat sina synpunkter över rekommendationen.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Grundläggande granskning av styrelse och nämnder  

2. Signerat missiv - Grundläggande granskning av kommunstyrelsen och 

nämnderna  

3. Rapport - Grundläggande granskning av styrelse och nämnder  

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 24 

 

Beslutet skickas till 

Kommunrevisionen  
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§ 24  Svar på revisionsskrivelse - Granskning av bokslut och 
årsredovisning 2023 

Diarienummer: KS-2024/684 

Kommunstyrelsens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 28 november 2024, överlämnas som 

svar på revisionsskrivelsen Granskning av bokslut och årsredovisning 2023. 

Sammanfattning 

KPMG har av Huddinge kommuns revisorer fått i uppdrag att granska årsbokslut 

och årsredovisning för räkenskapsåret 2023, i syfte att bedöma om kommunens 

årsredovisning har upprättats i enlighet med relevant lagstiftning samt god 

redovisningssed i kommuner och regioner. 

Kommunrevisionen har mot bakgrund av granskningen lämnat sex 

rekommendationer till kommunstyrelsen.  

Kommunstyrelsens förvaltning har i förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, lämnat sina kommentarer till revisorernas rekommendationer.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Granskning av bokslut och årsredovisning 2023  

2. Missiv Granskning av bokslut och årsredovisning 2023-12-31  

3. Rapport Granskning av bokslut och årsredovisning 2023-12-31  

4. Aukt. revisors yttrande_bokslut_2023  

5. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 25 

 

Beslutet skickas till 

Kommunrevisionen 

KPMG  
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§ 25  Svar på remiss avseende alternativ avgiftsmodell för 
medlemmar i Storsthlm (S/22/0108) 

Diarienummer: KS-2024/1809 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande 

avgiftsmodell för Storsthlm.  

Sammanfattning 

Storsthlm har lagt fram ett förslag på reviderad avgiftsmodell, som skulle innebära 

sänkt avgift med 150 tkr för Huddinge kommun. Kommunstyrelsens förvaltning 

tillstyrker förslaget, men påtalar en förändring av teknisk karaktär. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande, KS, Remissvar Storsthlms avgiftsmodell,  

2. Bilaga 1,  Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till remissvar.  

3. Bilaga 2. Remiss avseende alternativ avgiftsmodell för medlemmar i 

Storsthlm  (S_22_0108)  

4. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 26 

 

Beslutet skickas till 

Storsthlm  
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§ 26  Svar på remiss av promemorian Reformering av 
avfallslagstiftningen för ökad materialåtervinning och för 
mer cirkulär ekonomi, KN2024/02249 

Diarienummer: KS-2024/2015 

Kommunstyrelsens beslut 

Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 8 januari 

2025, överlämnas till klimat- och näringslivsdepartementet som Huddinge 

kommuns svar på promemorian ”Reformering av avfallslagstiftningen för ökad 

materialåtervinning och för mer cirkulär ekonomi.” 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fått möjlighet att yttra sig över promemorian 

”Reformering av avfallslagstiftningen för ökad materialåtervinning och för mer 

cirkulär ekonomi” (KN2024/02249). I promemorian lämnas förslag till en 

reformerad och moderniserad avfallslagstiftning för att förebygga avfall och öka 

materialåtervinningen så att Sverige ska kunna nå de inom EU överenskomna 

målen på området. Kommunstyrelsens förvaltning har samberett ärendet med 

miljö- och bygglovsförvaltningen samt tagit del av SRV Återvinning AB:s 

synpunkter. Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig positiv till att lagstiftningen 

skärps och förenklas. Samtidigt ska det påpekas att införandet av lagändringarna 

till 2026 kan bli utmanande då det kräver nya arbetssätt och vägledning från 

myndigheter. Det är positivt att nya regler införs för att öka sortering och 

återvinning för att möjliggöra ökad materialåtervinning. Samberedande instanser 

ser både möjliga fördelar och nackdelar med förslaget att Länsstyrelsen ska ta 

över tillsynsansvaret för anmälnings- och tillståndspliktiga verksamheter. Vidare 

lämnas önskemål om förtydliganden och ändringar av förslagen.  

Beslutsunderlag 

1. Tjut KS, Svar på remiss av PM-Reformering av avfallslagstiftningen  

2. Remissvar Huddinge kommun - PM-Reformering av avfallslagslagstiftning  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 27 

 

Beslutet skickas till 

Klimat- och näringslivsdepartementet 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 

SRV Återvinning AB 
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§ 28  Överenskommelse för Samverkan Stockholmsregionen, 
SSR Åtgärd 

Diarienummer: KS-2024/1696 

Kommunstyrelsens beslut 

Överenskommelse om en gemensam plattform för regional samverkan inom 

Samverkan Stockholmsregionen, i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 28 november 2024, antas. 

Sammanfattning 

Samverkan Stockholmsregionen är den gemensamma plattform genom vilken 37 

aktörer i Stockholms län har utvecklat gemensamma processer, metoder och 

resurser som stödjer aktörerna i arbetet med att tillsammans minska 

samhällskonsekvenserna vid samhällsstörningar. 

Ett godkännande av överenskommelsen för Samverkan Stockholmsregionen 

innebär att Huddinge kommun fortsatt aktivt deltar i länsöverskridande samverkan 

för att minska samhällskonsekvenserna vid samhällsstörningar. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsen att besluta om det nya 

förslaget till en överenskommelse för Samverkan Stockholmsregionen antas. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande, förslag till ny överenskommelse för Samverkan 

Stockholmsregionen  

2. Bilaga 1. Samverkan Stockholmsregionen - Överenskommelse om en 

gemensam plattform för regional samverkan  

3. Bilaga 2. Samverkan Stockholmsregionen - Beskrivning av den gemensamma 

plattformen för regional samverkanBeskrivning av den gemensamma 

plattformen för regional samverkan  

4. Bilaga 3. Samverkan Stockholmsregionen - Gemensamma grundförmågor  

5. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 29 

 

Beslutet skickas till 

Samverkan Stockholmsregionen 
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§ 29  Återrapportering av uppdrag - Insatser mot 
välfärdskriminalitet 

Diarienummer: KS-2024/1629 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner rapporteringen, i enlighet med förvaltningens 

tjänsteutlåtande, daterat den 28 november 2024.  

Sammanfattning 

Utifrån ett uppdrag i Mål- och budget 2024–2026 har kommunstyrelsen gett 

kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att ta fram ett förslag på hur 

kommunkoncernen kan intensifiera arbetet mot välfärdskriminalitet inklusive 

angränsande delar som exempelvis bidragsbrott och otillåten påverkan. 

Trygghets- och säkerhetssektionen har under 2024 tagit fram en lägesbild som 

beskriver hur arbetet mot välfärdskriminalitet ser ut idag i Huddinge kommun. En 

orsaksanalys och en behovsinventering ligger till grund för de områden som 

förvaltningen jobbar med i syfte att uppmärksamma brister med att motverka 

välfärdskriminalitet i kommunkoncernens samtliga verksamheter.  

Kommunstyrelsens förvaltning jobbar med följande områden 

• Kunskapshöjande insatser 

• Utbildningsinsatser och samverkan med brottsbekämpande myndigheter  

• Samverkan med andra kommuner 

• Framtagande av manualer och rutiner för att upptäcka välfärdskriminalitet 

och otillåten påverkan  

• Framtagande av tekniska hjälpmedel för att kunna upptäcka 

välfärdskriminalitet och otillåten påverkan  

 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

rapporteringen.  

Beslutsunderlag 

1. Tjut, KS, återrapportering av uppdrag - insatser mot 

välfärdskriminalitet_rev2dec_kl13  

2. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 30  
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§ 30  Nämndinitiativ - Mer medborgarvänliga parkeringar (L)  

Diarienummer: KS-2024/2256 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att: 

1. se över taxan för felparkeringsavgifter (HKF 3220) och återkomma med de 

förslag till förändringar som bedöms behövas för att avgiftsnivåerna ska vara 

proportionerliga i förhållande till hur allvarliga överträdelserna är ur 

trafiksäkerhets- och framkomlighetssynpunkt. 

2. i denna översyn särskilt utreda konsekvenserna för trafiksäkerheten och 

naturvärden av att sänka felparkeringsavgiften för att stanna eller parkera sitt 

fordon i terräng. Möjligheten att tillämpa ett lägre bötesbelopp för ”ringa 

parkeringsöverträdelse” ska utredas. 

3. utreda om de lokala trafikföreskrifterna behöver ändras för att förtydliga vad 

som gäller vid parkering i anslutning till vägkanten. 

4. tydliggöra i dialog med den entreprenör som utför parkeringsbevakningen att 

prioriteringen ska vara att komma till rätta med de parkeringsöverträdelser 

som orsakar trafiksäkerhets- och framkomlighetsproblem. 

 

Sammanfattning 

Carl Otto Engberg (L) väckte ett nämndinitiativ om mer medborgarvänliga 

parkeringar under kommunstyrelsens sammanträde den 27 november 2024, § 31.  

Yrkanden 

Carl Otto Engberg (L) och Cecilia Nordin (DP) yrkar bifall till nämndinitiativet.  

Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) yrkar 

bifall till ordförandeförslag som biläggs protokollet. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget samt avslag till 

nämndinitiativet. 

Love Bergström (M) yrkar bifall till nämndinitiativet och ordförandeförslaget.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller ordförandeförslaget och finner 

att så är fallet. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avslår eller bifaller nämndinitiativet och 

finner att kommunstyrelsen avslår nämndinitiativet.  
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Reservationer 

Love Bergström (M), Carl Otto Engberg (L) och Cecilia Nordin (DP) reserverar 

sig till förmån för eget förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag - KS 2024-11-27  

2. Nämndinitiativ (L), Mer medborgarvänliga parkeringar  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 31 

 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadsavdelningen i Huddinge kommun  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2025 

ORDFÖRANDEFÖRSLAG  
Kommunstyrelsen  

  

Nämndinitiativ – mer medborgarvänliga parkeringar 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att 

- se över taxan för felparkeringsavgifter (HKF 3220) och återkomma 

med de förslag till förändringar som bedöms behövas för att 

avgiftsnivåerna ska vara proportionerliga i förhållande till hur 

allvarliga överträdelserna är ur trafiksäkerhets- och 

framkomlighetssynpunkt. 

 

- i denna översyn särskilt utreda konsekvenserna för trafiksäkerheten 

och naturvärden av att sänka felparkeringsavgiften för att stanna eller 

parkera sitt fordon i terräng. Möjligheten att tillämpa ett lägre 

bötesbelopp för ”ringa parkeringsöverträdelse” ska utredas.  

 

- utreda om de lokala trafikföreskrifterna behöver ändras för att 

förtydliga vad som gäller vid parkering i anslutning till vägkanten. 

 

- tydliggöra i dialog med den entreprenör som utför 

parkeringsbevakningen att prioriteringen ska vara att komma till 

rätta med de parkeringsöverträdelser som orsakar trafiksäkerhets- 

och framkomlighetsproblem.  

 

Motivering 

Förbudet mot att parkera i terräng i tätbebyggt område innebär att det är 

förbjudet att parkera på allmän plats i sådana områden annat än på anvisade 

parkeringsplatser eller på vägen – om det i sin tur inte hindrar 

framkomligheten. 

De här reglerna, som följer av trafiklagstiftningen, innebär bland annat att 

det är förbjudet att parkera strax vid sidan av vägen, även om syftet är att 

underlätta framkomligheten för andra. I vissa fall är det uppenbart att sådana 

parkeringar leder till ökad trafikosäkerhet, inte minst för oskyddade 

gångtrafikanter som tvingas ut i körbanan. I andra fall är det lika klart att det 

inte får några större negativa konsekvenser. I dag är felparkeringsavgiften 

för att stanna i terräng 1 300 kronor, dvs den högsta nivån som tillämpas i 

Huddinge kommun. Mot bakgrund av att dessa felparkeringar i vissa fall får 
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anses ringa vore det inte orimligt att överväga en lägre avgift eller att om 

möjligt differentiera avgiften beroende på parkeringsöverträdelsens art. För 

att få veta konsekvenserna av en sådan förändring föreslår vi att frågan 

utreds. Även frågan om huruvida kommunen i de lokala trafikföreskrifterna 

utifrån gällande lagstiftning och praxis kan förtydliga vad som gäller vid 

parkering i anslutning till vägkanten bör utredas.   

När en översyn av taxan för felparkeringsavgifter görs utifrån frågan om 

parkering i terräng är det rimligt att se på taxan i sin helhet om avgiftsnivåerna 

är proportionerliga i förhållande till hur allvarliga överträdelserna är ur 

trafiksäkerhets- och framkomlighetssynpunkt. 

  

 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Ordförande 
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2256 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 30 Nämndinitiativ – Mer medborgarvänliga parkeringar 
 
Liberalerna ställer sig positiva till att vänsterstyret nu initierar en utredning 
om parkeringsböter vid felparkering i terräng. Vi ser detta som ett steg i 
rätt riktning och ett tecken på att de synpunkter vi och många Huddingebor 
har lyft under en längre tid äntligen har fått genomslag. 
 
Samtidigt anser vi att det är angeläget att åtgärder vidtas skyndsamt. 
Under det senaste året har antalet utfärdade kontrollavgifter för denna typ 
av felparkering ökat med 328 procent, vilket har skapat en betydande 
frustration hos invånare som i många fall upplever att reglerna är otydliga. 
Vi menar att det är rimligt att sänka felparkeringsavgiften för denna typ av 
överträdelser till 500 kronor samt att införa en standard där en varning vid 
en första överträdelse, i de fall där bristande information kan anses ha 
bidragit till felparkeringen. 
 
Vi beklagar därför att styret väljer att enbart utreda frågan istället för att 
redan nu vidta de åtgärder som skulle kunna skapa en mer rättvis och 
förutsägbar parkeringsreglering i Huddinge. Vi kommer med kraft fortsätta 
att driva på för att beslut fattas skyndsamt och i linje med vårt initiativ. 
 
För Liberalerna  
 
Carl Otto Engberg 
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§ 31  Nämndinitiativ - Angående direkta förbindelser med tåg 
från Flemingsberg till Sveriges största städer (M, L och KD) 

Diarienummer: KS-2024/2255 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att skriva till tågoperatörer i enlighet med 

ordförandeförslaget daterat 5 februari 2025, för att uppmana tågoperatörer att 

etablera direktavgångar med fjärrtåg från Flemingsbergs station. 

2. Nämndinitiativet anses besvarat.  

 

Sammanfattning 

Carl Otto Engberg (L) väckte ett nämndinitiativ från Moderaterna, Liberalerna 

och Kristdemokraterna, angående direkta förbindelser med tåg från Flemingsberg 

till Sveriges största städer, under kommunstyrelsens sammanträde den 27 

november 2024, § 31.  

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Carl Otto Engberg (L), Karl 

Henriksson (KD), Martin Nigals (SD) och Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till 

ordförandeförslaget som biläggs protokollet.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller ordförandeförslaget och finner 

att så är fallet. 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar att nämndinitiativet anses 

besvarat och finner att så är fallet.  

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag - KS 2024-11-27  

2. Nämndinitiativ (M, L och KD), Angående direkta förbindelser med tåg från 

Flemingsberg till Sveriges största städer  

3. Protokollsutdrag KS AU 2025-01-29 § 32  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2255 

ORDFÖRANDEFÖRSLAG  
Kommunstyrelsen 

  

Nämndinitiativ - Angående direkta förbindelser med tåg 
från Flemingsberg till Sveriges största städer (M, L och KD) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att genom denna skrivelse uppmana tågoperatörer 

att etablera direktavgångar med fjärrtåg från Flemingsbergs station.  

Motivering 

Huddinge är länets näst största kommun med två regionala stadskärnor. Här 

växer centrala knutpunkter, samlingsplatser och bytespunkter fram.  

Flemingsberg är redan idag en viktig plats för både små och stora företag, för 

forskning och utbildning, och för sjukvården och rättsväsendet. Just nu 

utvecklas Flemingsberg i hög takt på initiativ från både kommunen, 

näringslivet och övriga samhället.  

Men det räcker inte med att bygga attraktiva arbetsplatser, bostadsområden 

och stadskärnor för att vi ska kunna bo, leva och verka på ett mer hållbart sätt.  

Många resor med kollektivtrafiken mellan olika delar på Södertörn 

genomförs idag genom ett byte i belastade bytespunkter i centrala Stockholm.  

En ökad kapacitet med fler avgångar på Flemingsbergs station skulle avlasta 

existerande trafikflöden i centrala Stockholm. Det skulle också stärka den 

pågående utvecklingen som redan sker i stadskärnan. Existerande 

infrastrukturprojekt så som Spårväg Syd och nedsänkningen av väg 226 är 

centrala för Flemingsbergs fortsatta utveckling som regional stadskärna. Men 

redan nu ser vi ett tydligt behov av fler direktavgångar från Flemingsberg till 

nationella och internationella knutpunkter för tågtrafiken. 

Huddinge kommun anser att fler tågoperatörer bör ta tillvara på den 

utvecklingspotential som finns i fler direktavgångar med snabbgående 

fjärrtåg från Flemingsberg.  

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-2024/12 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 31: Nämndinitiativ – Angående direkta förbindelser med tåg 
från Flemingsberg till Sveriges största städer (M, L och KD) 
 

Flemingsbergs utveckling de kommande åren, såväl som bostadsområde och 

centrum som bytespunkt för kollektivtrafiken gör det naturligt att också ta tillvara 

på den möjlighet som faktiskt finns i Flemingsberg för att ta emot fjärrtåg.  

 

Vi menar att förslaget från Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna om 

att kommunen ska tillskriva tågbolagen gällande detta är bra, likaså 

ordförandeförslaget som möjliggör en dialog med fler, vilket vi röstade på vid 

kommunstyrelsen sammanträde. Vi bör dock komma ihåg att den avreglerade 

tågmarknaden gör att det är svårt att veta om ett sådant agerande alls leder till 

någon förändring. Dock tycker vi att det är positivt att inleda en dialog. Det är ett 

naturligt steg i utvecklingen av Flemingsberg att knyta ihop det tågledes med 

andra störres städer. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 32  Valärenden  

Diarienummer: KS-2025/5 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen entledigar Birgitta Ljung (MP) från uppdraget som ersättare 

i beredningen för trygghet, prevention och demokrati från den 10 februari 2025 

2. Kommunstyrelsen utser Robin Cianelli (MP) till ny ersättare i beredningen för 

trygghet, prevention och demokrati efter Birgitta Ljung (MP) från den 10 februari 

2025 till och med den 31 december 2026. 

3. Kommunstyrelsen utser Angelica Bergholtz, kommunjurist, till kommunens 

ombud till stämman för föreningen Samverkan i Huddinge den 26 mars 

4. Kommunstyrelsen utser Anna Tengelin Skoog, biträdande kommundirektör, till 

kommunens suppleant till stämman för föreningen Samverkan i Huddinge den 26 

mars.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 

förvaltningens val-PM daterat 17 januari 2025. 

Beslutsunderlag 

1. Val-PM - KS 2025-02-05 

Beslutet skickas till 

W3D3 

Troman 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 

Föreningen Samverkan i Huddinge  
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§ 33  Anmälan av delegationsbeslut  

Diarienummer: KS-2024/2279 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1–5 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 januari 2025 

godkänns. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 

tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 

ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS  

2. KS-serien  

3. UPP-serien  

4. DIRUPP-serien  

5. UPPA-serien  

6. Servicecenter  
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§ 34  Meddelanden till kommunstyrelsen 

Diarienummer: KS-2024/2108 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknas i 

kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 31 januari 2025 till protokollet.  

Beslutsunderlag 

1. Meddelanden till KS 5 februari 2025  

2. 1. Protokollsutdrag KS KMU 2024-11-19 § 10  

3. 1. Tjänsteutlåtande Miljöpriset 2024  

4. 1. Ärende 10, KMU, SY, (SD), Miljöpriset 2024  

5. 2. Tillsyn Södertörn 2024  

6. 3. Protokollsutdrag VON 2024-12-11 § 10  

7. 3. Tjänsteutlåtande, VON, Svar på remiss över betänkandet Stärkt stöd till 

anhöriga.  

8. 3. Yttrande. Huddinge kommuns remissvar över betänkandet Stärkt stöd till 

anhöriga .  

9. 4. Meddelande_16_Överenskommelse Ny socialtjänstlag 2025  

10. 5. Protokollsutdrag FSN 2024-12-18 § 10  

11. 5. Tjänsteutlåtande förskolan Lejonet  

12. 5. Bilaga 1. Barnkonsekvensanalys Lejonet  

13. 5. Ärende 10 SY (M, L, KD, DP) Översyn av lokalbestånd Lejonet  

14. 5. Ärende 10 FSN SY (SD) Översyn av lokalbestånd förskolan Lejonet  

15. 5. Ärende 10 11 12 13 14 FSN SY (V) nedläggning förskolor  

16. 6. Protokollsutdrag FSN 2024-12-18 § 11  

17. 6. Tjänsteutlåtande Vihem  

18. 6. Bilaga 1. Barnkonsekvensanalys Vihem  

19. 6. Ärende 10 11 12 13 14 FSN SY (V) nedläggning förskolor  

20. 6. Ärende 11 FSN SY (M, KD, DP) Översyn av lokalbestånd Vihem  

21. 6. Ärende 11 FSN Yrkande (L) Översyn av lokalbestånd Vihem  

22. 7. Protokollsutdrag FSN 2024-12-18 § 13  

23. 7. Tjänsteutlåtande Talldalen  

24. 7. Bilaga 1. Barnkonsekvensanalys Talldalen  

25. 7. Ärende 10 11 12 13 14 FSN SY (V) nedläggning förskolor  

26. 7. Ärende 13 FSN SY (SD) Översyn av lokalbestånd förskolan Talldalen  

27. 7. Ärende 13 FSN SY (M, L, KD, DP) Översyn av lokalbestånd Talldalen  

28. 8. Protokollsutdrag FSN 2024-12-18 § 12  

29. 8. Tjänsteutlåtande Örtagården  

30. 8. Bilaga 1. Barnkonsekvensanalys Örtagården  

31. 8. Ärende 12 FSN SY (SD) Översyn av lokalbestånd förskolan Örtagården  

32. 8. ärende 12 FSN SY (M, L, KD, DP) Översyn av lokalbestånd Örtagården  

33. 8. Ärende 10 11 12 13 14 FSN SY (V) nedläggning förskolor  

34. 9. Protokollsutdrag FSN 2024-12-18 § 14  
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35. 9. Tjänsteutlåtande förskolan Hagen  

36. 9. Bilaga 1. Barnkonsekvensanalys Hagen  

37. 9. Ärende 10 11 12 13 14 FSN SY (V) nedläggning förskolor  

38. 9. Ärende 14 FSN SY (M, L, KD, DP) Översyn av lokalbestånd Hagen  

39. 9. Ärende 14 FSN SY (SD) Översyn av lokalbestånd förskolan Hagen  

40. 9. Ärende 14 FSN SY (SD) Översyn av lokalbestånd förskolan Hagen  

41. 10. Protokollsutdrag KFN 2024-12-10 § 18  

42. 10. Tjänsteutlåtande  

43. 10. KFN SY M 241210  
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§ 35  Svar på motion väckt av Martina Nyman (L) – Inrättandet 
av kommunal badplats vid Tranparken 

Diarienummer: KS-2023/2666 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses motionen vara besvarad. 

Sammanfattning 

Martina Nyman (L) har väckt en motion om att inrätta en kommunal badplats vid 

Tranparken i Snättringe.  

Natur- och stadsmiljönämnden har fått motionen på remiss och skriver i sitt 

remissvar att det vid den tilltänkta badplatsen finns risk för bräddning av 

avloppsvatten vid kraftiga regn som då gör badvattnet otjänligt. 

Kommunen avser att inom de närmsta åren att satsa på Kråkviksbadet vid 

Långsjön som har goda förutsättningar och bra läge vid sjön. Förvaltningen tar 

med önskemålet om utveckling av bad vid Tranparken i arbetet med ett nytt 

program för offentliga mötesplatser där badplatser ska ingå. 

Yrkanden 

Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) yrkar att 

kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen samt bifalla 

bilagt tilläggsyrkandet från Liberalerna. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut samt avslag till 

tilläggsyrkandet från Liberalerna.  

Felix Byström (SD) yrkar bifall till motionen samt avslag till tilläggsyrkandet från 

Liberalerna. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Carl Otto Engbergs (L), Love Bergströms 

(M), Karl Henrikssons (KD) och Felix Byströms (SD) yrkande om bifall till 

motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avslår eller bifaller tilläggsyrkandet från 

Liberalerna och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
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Reservationer 

Felix Byström (SD), Carl Otto Engberg (L), Love Bergström (M) och Karl 

Henriksson (KD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 

Emil Högberg (S) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Inrättande av kommunal badplats vid Tranparken  

2. Motion om inrättandet av kommunal badplats vid Tranparken, Snättringe  

3. Protokollsutdrag, NSN  

4. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 3 

 

Beslutet skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 

Bygglovs- och tillsynsnämnden  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2023/2666.119 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 35 Svar på motion väckt av Martina Nyman (L) – 
Inrättandet av kommunal badplats vid Tranparken 
 
Förslag till beslut: 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
 
Tilläggsyrkanden: 
 

1. Att kommunfullmäktige beslutar om att ge berörd nämnd i uppdrag 
att uppdatera skyltningen vid bryggan i Tranparken för att tydligt 
informera om att platsen inte är en kommunal badplats samt att 
vattenkvaliteten kan vara undermålig 
 

Motivering 
 
Förvaltningen har i tjänsteutlåtandet konstaterat att vattenkvaliteten vid 
Tranparken kan vara undermålig, särskilt i samband med kraftiga regn då 
bräddningar av avloppsvatten kan förekomma. Trots detta ger platsen idag 
ett klart intryck av att vara en fungerande och möjlig badplats. Det finns en 
brygga, en skylt som endast avråder från dykning (vilket kan tolkas som att 
bad i övrigt är säkert) och en livboj. Detta kan leda till att besökare badar i 
vatten som riskerar att vara otjänligt, vilket kan medföra hälsorisker såsom 
magsjuka och andra vattenburna infektioner. 
 
För att säkerställa att medborgarna får korrekt information om 
badmöjligheterna vid Tranparken behöver kommunen snarast vidta 
åtgärder. Vi föreslår därför att skyltningen kompletteras med information 
om att platsen i dagsläget inte är en kommunal badplats samt att 
vattenkvaliteten kan vara undermålig. 
 
Samtidigt anser vi alltjämt att Tranparken har potential att utvecklas till en 
attraktiv bad- och mötesplats när vattenkvaliteten förbättrats. Vi vill därför 
att kommunen i sitt arbete med programmet för offentliga mötesplatser 
särskilt beaktar möjligheten att inrätta en badplats vid Tranparken i 
framtiden. 
 
Huddingeborna ska kunna känna sig trygga vid våra sjöar, och det är 
kommunens ansvar att tydligt kommunicera risker samt att långsiktigt 
planera för fler badmöjligheter i hela kommunen. 
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2023/2666.119  

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

  

 

Svar på motion väckt av Martina Nyman (L) – Inrättandet av 
kommunal badplats vid Tranparken 

Mittenstyret delar motionärens uppfattning om vikten av välordnade 

kommunala badplatser runt om i kommunen och vi ser fram emot att  

ytterligare utveckla Kråkviksbadet vid Långsjön. I arbetet med ett nytt 

program för offentliga mötesplatser ska även nya badplatser övervägas. Då 

kommer vi att kunna se om det är lämpligt och möjligt att anlägga en 

kommunal badplats vid Tranparken.  

I dagsläget finns det dock frågetecken kring vattenkvaliteten över tid med 

anledning av det kan förekomma bräddningar i närheten. Eftersom 

kommunen driftar den befintliga bryggan har vi ett ansvar att informera om 

eventuella risker med att bada på platsen. Det finns anledning att ansvarig 

förvaltning ser över vilken information som finns i dag och utökar den vid 

behov.  

 

För Mittenstyret, 

 

Sara Heelge Vikmång (S)   Annie Östlund (C) 

Anders Lönroth (MP)   Christian Stulen (HP) 
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§ 36  Svar på motion väckt av Bo Källström (L) - Säker skolväg 
med cykel på Orlångsbron 

Diarienummer: KS-2024/1569 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Bo Källström (L) har den 23 september 2024 väckt en motion om att införa 

trafiksäkerhetshöjande åtgärder på Orlångenbron för cyklister och därmed även 

göra cykelvägen till en säker skolväg. Motionären yrkar: 

att Huddinge kommun vidtar åtgärder för att säkra cykelbanan och en säker 

skolväg på Orlångsbron 

Det är Trafikverket som är väghållare för Orlångenbron. I dagsläget har 

Trafikverket inga planer på att ändra förhållandena på bron för gående och 

cyklande. I och med byggandet och senare öppnandet av Tvärförbindelse 

Södertörn planeras för att kommunen ska överta väghållarskapet för väg 

259/Lännavägen inklusive Orlångenbron.  

Kommunen och Trafikverket har pågående diskussioner om hur överlämning av 

Orlångenbron ska gå till och i vilket skick bron ska överlämnas. Innan 

övertagandet kan godkännas av kommunen ska avtal mellan parterna skrivas. Med 

hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 

anses besvarad. 

Yrkanden 

Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner 

att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Carl Otto Engberg (L) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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Beslutsunderlag 

1. Svar på motion väckt av Bo Källström (L) – Säker skolväg med cykel på 

Orlångsbron  

2. Motion L Säker skolväg Orlångsbron 240923  

3. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 4  
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§ 37  Svar på motion väckt av Cecilia Nordin (DP), Ingalill 
Söderberg (DP) och Patrik Willingstam (DP) - Sänk 
hastigheten på Österleden 

Diarienummer: KS-2024/956 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 28 november 2024, avslås motionen.  

Sammanfattning 

Cecilia Nordin (DP), Ingalill Söderberg (DP) och Patrik Willingstam (DP) har den 

27 maj 2024 väckt en motion i kommunfullmäktige om att sänka hastigheten och 

anlägga gångbana på Österleden vid Mörtviksskolan för att öka trafiksäkerheten. 

Motionärerna yrkar  

att Huddinge kommun omgående sänker hastigheten på Österleden i höjd med 

Mörtviksskolan till 30km/h.  

att Huddinge kommun omgående bygger en trottoar för de gående längs med 

Österleden. 

Enligt motionärerna rör sig barn och unga på ett icke trafiksäkert sätt över 

Österleden idag.  

Gatan är idag helt trafikseparerad och saknar gång och cykelbana. Behovet av 

gång- och cykelbana längs Österleden är identifierat i Huddinge kommuns 

gångplan, cykelplan och Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund.  

Kommunstyrelsens förvaltning ser långsiktigt ett fortsatt behov av att anlägga 

gång- och cykelbana längs Österleden. Åtgärden behöver då göras i sin helhet, 

och inte enbart i närheten av Mörtviksskolan. Med hänvisning till ovanstående 

föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen avslås. 

Yrkanden 

Cecilia Nordin (DP), Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar att 

kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Cecilia Nordins (DP), Karl Henrikssons 
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(KD) och Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Cecilia Nordin (DP), Karl Henriksson (KD) och Carl Otto Engberg (L) reserverar 

sig till förmån för eget förslag. 

Särskilt yttrande 

Cecilia Nordin (DP) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Svar på motion väckt av Cecilia Nordin (DP), Ingalill Söderberg (DP) och 

Patrik Willingstam (DP) - sänk hastigheten på Österleden  

2. Motion om att sänka hastigheten på Österleden (DP)  

3. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 5  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: Dnr 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 37, Svar på motion väckt av Cecilia Nordin (DP), 
Ingalill Söderberg (DP) och Patrik Willingstam (DP) – Sänk 
hastigheten på Österleden 

 

 

Drevvikenpartiet ser det som oerhört oroväckande att kommunen inte är 

lösningsorienterade i det korta perspektivet. En sänkning av hastigheten från 

40 km/h till 30 km/h kan göras med enkelhet och till en ringa ekonomisk 

kostnad. Det skulle också göra att trafiksituationen bredvid Mörtvikskolan 

harmoniseras med de övriga skolområdena i kommunen. Är vi inte rädda 

om barnen som går i Mörtviksskolan? De övriga skolorna i kommundelen 

har en sänkt hastighet redan idag.  

 

Denna sänkta hastighet ökar chansen för överlevnad vid en eventuell 

trafikolycka avsevärt. Ett barn som blir påkört i 50 km/h dör i 9 av 10 fall. 

Är hastigheten 30 km/h så överlever 9 av 10 barn. Det måste finnas en 

anledning till att det idag är sänkt hastighet utanför skolor över lag, om det 

mot förmodan springer ut ett barn av misstag som skall hämta en fotboll 

måste väl kommunen vilja minimera ett dödligt utfall? Enligt kommunens 

mätning visades det att en fjärde del av trafiken hade en hastighet på 52 

km/h eller mer.  

 

Sedan skriver förvaltningen i tjänsteutlåtande att ”trafikmätningen visar en 

låg regelefterlevnad på sträckan.” Det om något borde påskynda en 

sänkning av hastigheten för att sänka den genomsnittliga hastigheten som 

idag är 45 km/h. 

 

Vi förstår att man i ett längre perspektiv vill ta ett helhetsgrepp angående 

trottoar, men idag måste en omskyltning ske omgående för barnens bästa. 

 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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§ 38  Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund - Beslut om 
godkännande 

Diarienummer: KS-2019/2662 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund godkänns enligt kommunstyrelsen 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2025 med tillhörande bilagor. 

Sammanfattning 

Hösten 2019 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag 

till utvecklingsplan för Skogås och Trångsund (KS-2019/2662). Uppdraget 

initierades som ett av flera parallellt pågående arbeten med att ta fram planer för 

kommunens utvecklingsområden. Hösten 2024 har utvecklingsplaner för Vårby, 

Flemingsberg, Kungens kurva och centrala Huddinge antagits. Under vintern 

2023 och 2024 genomfördes ett samråd för att inhämta synpunkter kring förslag 

till utvecklingsplan för Skogås och Trångsund och efter bearbetning finns nu ett 

slutgiltigt planförslag framtaget. 

Syftet med planen är att visa önskad utveckling fram till 2050 eller ännu längre. 

Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande 

för utvecklingen av Skogås och Trångsund. Utvecklingsplanen bygger på en 

visionsstyrd planering med fyra bärande målbilder med tillhörande strategier för 

att uppnå målen som förhåller sig till kommunens övergripande styrdokument och 

principer för hållbar utveckling.  

Visionen och strategierna har konkretiserats i en fysisk målbild i form av en 

markanvändningskarta för områdets framtida utveckling. Den största andelen 

nytillskott av bebyggelse föreslås i kollektivtrafiknära läge vid Skogås och 

Trångsund centrum. Här blir också bebyggelsens täthet som högst. Planen 

innehåller även strategier för utvecklingen av Trångsunds verksamhetsområde och 

Entré Skogås. För att stärka sambanden mellan Skogås och Trångsund samt mot 

omgivande områden föreslås komplettering och omvandling längs strategiska 

stråk. Inom utvecklingsplanen finns potential för cirka 500 nya arbetsplatser och 

cirka 4 500 nya bostäder, varav planering redan pågår för cirka 1 500.  

Sedan samrådet påbörjades har ytterligare utredningar tagits fram för 

planområdet. Det är utredning av det sociala sambandet mellan Skogås och Länna 

samt trafikutredning av stamnätet för kollektivtrafik mellan Skogås och Länna. 

Utredningarna har tillsammans med remissynpunkterna legat till grund för de 

förändringar som gjorts i planen. Den senare utredningen har utvärderat 

utredningsstråket för stamnätskoppling för buss som är utpekad mellan Skogås 

och Länna via Vallhornsvägen i Huddinge kommuns översiktsplan och 

kollektivtrafikplan. Resultatet visar att fördelarna med att ha en stamnätskoppling 
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för buss via Vallhornsvägen inte uppväger de negativa effekterna i form av 

exempelvis ett uppdelat linjenät och sämre tillgänglighet vid viktiga målpunkter, 

kopplingen föreslås därför att inte tas vidare i kommande planering. 

Planen kommer att vara ett viktigt stöd i kommunens fortsatta arbete med att 

utveckla Skogås och Trångsund, både som vägledande dokument i dialog med 

aktörer och för kommande projekt. Utvecklingsplanen är liksom kommunens 

översiktsplan inte juridiskt bindande men vägledande för efterföljande 

detaljplanering. En övergripande ekonomisk utredning bedömer att det finns 

exploateringsekonomiska förutsättningar att arbeta vidare med utvecklingsplanen 

som grund. I det efterföljande arbetet med planering av utvecklingen av området 

kommer frågorna kring ekonomi och genomförande att fördjupas i varje enskilt 

projekt och i frågan om finansieringen av bland annat större investeringar.  

Vid kommunfullmäktige den 9 december 2024 § 19 återremitterades ärendet till 

kommunstyrelsen med stöd av möjligheten till minoritetsåterremiss för vidare 

bearbetning. Efter återremiss av utvecklingsplanen har synpunkterna analyserats 

och bedöms inte motivera några ändringar av dokumentet. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Cecilia Nordin (DP) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar bifall 

till eget ändringsyrkande som biläggs protokollet.  

Martin Nigals (SD) yrkar bifall till ändringsyrkandet från Moderaterna, 

Drevvikenpartiet och Liberalerna. 

Emil Högberg (S) och Annie Östlund (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut.  

Karl Henriksson (KD) yrkar avslag på förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer proposition på de framförda yrkandena och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

Reservationer 

Love Bergström (M), Carl Otto Engberg (L) och Martin Nigals (SD) reserverar 

sig till förmån för eget förslag. 

Cecilia Nordin (DP) och Karl Henriksson (KD) anmäler varsin skriftliga 

reservation som biläggs protokollet.  

Särskilt yttrande 

Martin Nigals (SD), Annie Östlund (C) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt 

särskilt yttrande som biläggs protokollet.  
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Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund, beslut om 

godkännande  

2. Bilaga 1. Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund  

3. Bilaga 2. Samrådsredogörelse – Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund  

4. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 6 

 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder och kommunala bolag  
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2019/2662 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

     
  

Ärende 38 Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – 
beslut om godkännande 

Förslag till beslut: 
Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund godkänns enligt 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 
2025 med tillhörande bilagor samt följande revideringar: 

1. I samtliga texter som rör villaområdenas karaktär och boendemiljö 
ska det tydligt framgå att dessa områden ska bevaras. I stället bör 
förtätning ske i spårnära lägen eller utanför befintliga villaområden 

2. Tillägga ett tydligt krav och skarp skrivelse att den befintliga 
återvinningscentralen inte får rivas innan en ny, fullt fungerande 
anläggning har etablerats i östra Huddinge. 

3. Tillägga skrivelser om behovet i framtida planering av alternativa 
lösningar för biltrafik vid Norströms väg, som tillsammans med 
gång- och cykelvägarna kan utgöra en välfungerande helhet. 

4. Stryka delar som pekar ut Glitterskogen för förändring. 

5. Tillägga skrivelser om vikten av att prioritera utformningen av 
"Entré Skogås" för att göra området mer attraktivt och 
välkomnande. 

Motivering: 

Styret har valt att helt förbise den återremiss som beslutades av 
fullmäktige samt merparten av de inspel som invånarna gjort angående 
utvecklingsplanen. Därför ser vi ett behov av att yrka på de förändringar vi 
tidigare ansåg behöva utredas och/eller tilläggas, i stort sett oförändrad 
form. 

Våra partier var de som påbörjade arbetet med en utvecklingsplan för 
östra Huddinge. Vi såg och ser fortfarande behovet av ett ökat fokus i 
denna kommundel. Därför vill vi se att en utvecklingsplan antas i dag, men 
med våra föreslagna ändringar. 

Utvecklingen av Skogås och Trångsund är en viktig del av kommunens 
arbete för att skapa hållbara och attraktiva kommundelar. Vi ser positivt på 
ambitionen att tillföra nya bostäder, arbetsplatser och förbättrad 
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Datum: 2025-02-05                                                 

Diarienummer: KS-2019/2662 
 

infrastruktur, men det nuvarande förslaget behöver förbättras på flera 
avgörande punkter. 

Det finns en utbredd oro bland boende i området, där en betydande 
majoritet har uttryckt missnöje med förslaget om byggnation i 
villaområden. Deras röster måste tas på allvar för att skapa förtroende och 
säkerställa en balanserad utveckling. Det har styret inte gjort, vare sig efter 
samråd, granskning eller återremiss. 

Återvinningscentralens framtid är särskilt viktig, och formuleringen i 
utvecklingsplanen – "Vid omvandling av industriområdet ska funktionen 
ÅVC fortsatt säkerställas i östra Huddinge" – är för vag. Det saknas 
garantier för att återvinningscentralen inte avvecklas innan en ny är 
etablerad och i full drift. För att säkra denna samhällsviktiga funktion krävs 
ett krav i planen om att den befintliga ÅVC inte får rivas förrän en ny 
anläggning är klar och i bruk. 

Dessutom saknas tillfredsställande lösningar för biltrafik vid Norströms väg, 
och de föreslagna gång- och cykelvägarna riskerar att förvärra situationen. 
Vidare bör förslag om förändringar i Glitterskogen undvikas för att skydda 
dess befintliga karaktär och bevara områdets unika miljö. 

Slutligen behöver "Entré Skogås" lyftas som en central del av 
utvecklingsplanen. Nuvarande skick ger inte ett attraktivt och välkomnande 
intryck, vilket är något som bör åtgärdas för att stärka områdets 
attraktionskraft 
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: Dnr 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 38, Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – 
Beslut om godkännande 

Drevvikenpartiet är generellt mycket nöjda med förslaget till 

Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund. Vi är tacksamma för att 

vi fick se det tidiga utkastet till samrådsversion och har kunnat bidra 

med ändringar av rena felaktigheter och förtydliga det som varit 

otydligt. Vi kan också konstatera att flera av synpunkterna i vårt 

remissvar har tagits omhand och bidragit till ett bättre förslag, som nu 

ligger för beslut. 

Över lag anser vi alltså att förslaget är bra, även om vi inte delar den 

höga ambitionen att kommundelarna ska växa med 4 500 bostäder till 

2050. Visst är det viktigt att se till att det finns bostäder att flytta till 

inom kommundelarna när familjesituationen ändras, men redan nu 

finns 1 500 bostäder i plan.  

Vi anser att det är viktigare att bygga ut arbetsplatser och kommunal 

service. Vi kan nu konstatera att prognosen och därmed ambitionen 

för nya arbetstillfällen har minskat från 1500 i samrådsförslaget till 

bara 500. Arbetsplatskvoten för Skogås och Trångsund är redan 

mycket låg jämfört med andra kommundelar. 

Drevvikenpartiet tycker det är tråkigt att återremissen ej hörsammades 

på några av våra synpunkter. Speciellt avsnittet gällande Entré 

Skogås, som har dragits i långbänk i 15-20 år kunde varit ännu 

skarpare. I tjänsteutlåtande står det att ”det behöver utredas i 

efterföljande planering”, men detta projekt har utretts till leda. Mer 

handling krävs och det är nu. 

Tidigare synpunkter som fortfarande kvarstår 

Våra tidigare farhågor gällande Entré Skogås kvarstår. Projektet är 

tillbaka på ruta ett, efter mer än 15 års utredande och planerande. Här 

hade man kunnat komma fram till en ny relevant inriktning, men här 

finns inga verkliga idéer för att komma till rätta med hur entrén 

upplevs när man tar avfarten från Väg 73 eller på Gamla Nynäsvägen 

från Länna och Trångsund.  

Nu när gamla Beatebergsskolan brunnit ner ser det ännu värre ut. 

Hantverksby, ny handel och permanentad idrottsplats i all ära men det 

står inget om det estetiska. Detta hade förvaltningen utlovat att åtgärda 

parallellt med framtagandet av Utvecklings-planen redan för tre år 

sedan, men inget har hänt. 
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I kartbilderna och texterna är vi särskilt glada för att badplatsen 

Linatorpsbadet finns inritad. Drevvikenpartiet fick med den i 

Badplatsprogrammet redan 2015 men sedan har de olika 

förvaltningarna hittat en mängd argument för att den inte ska bli 

verklighet. Argument som vi kunnat slå hål på och istället hitta 

lösningar för att boende i Sydvästra Skogås, västra Trångsund och 

nordvästra Länna också ska få tillgång till en badplats nära hemmet.  

En ny/utvecklad skola föreslås vid Edboskolan i det 

skogsparti, ”Glitterskogen”som vi och många med oss vill bevara. Vi 

tror att det finns betydligt bättre platser om behovet av en ny skola 

skulle uppstå. 

Under rubriken 2. Skapa social sammanhållning och goda livschanser 

och i kartbilden på sidan 29 beskrivs såväl fysiska som mentala 

barriärer som vi inte helt känner igen oss i. Till exempel ritas en 

mental barriär längs Mörtviksvägen och nu också längs Lyckåsen. 

Vi är tveksamma till vissa föreslagna cykelstråk, särskilt cykelbron till 

Tyresö som utretts och där varken Huddinge eller Tyresö velat gå 

vidare med projektet. Också kopplingen Norströms väg till 

Forsfararvägen är tveksam, då sträckningen är allt för brant och nyttan 

av den kan ifrågasättas.  

Det är bra att planen tar upp tryggheten vid och på väg till 

hållplatserna, något om vi har påpekat många gånger. Det gäller inte 

minst belysning på och omkring hållplatser. 

Vi ser fram emot omvandlingen av Lyckåsen men också Norra Länna. 

Boende där har väntat länge nog på att få utökade byggrätter samt 

kommunalt vatten och avlopp. Vi hoppas därför att prioriteringen av 

de områdena kan öka. 

Inzoomning Skogås 

Skrivningarna om vikten av gröna värden, inbjudande atmosfär och 

bättre skyltning är bra. Även med små medel kan intrycket av våra 

centrum förbättras avsevärt i närtid. På längre sikt behövs dock en 

bättre blandning av bostadstyper och upplåtelseformer samt att 

markparkeringar bebyggs eller läggs i garage. Här, liksom i övriga 

kommundelar saknas attraktiva bostäder för seniorer som vill flytta 

från villan. 

Inzoomning Trångsund 

Vi är glada att man tagit med skrivningarna från den tidigare 

Översiktsplanen om att omvandla Trångsunds industriområde till 

bostäder. Det är dock lite väl passivt att invänta fastighetsägarnas vilja 

innan omvandlingen kan börja. Som jämförelse hade nog inte 

industriområdet Storängen i Huddinge centrum varit igång om 

fastighetsägarna fått bestämma. Alternativ placering för dessa företag 

bör finnas i Länna industriområde och Gräsvreten framöver. Flera 
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icke störande företag kan också finnas kvar, integrerade med ny 

bebyggelse.  

Vi ser fram emot ett utvecklat Trångsunds centrum där de låga 

byggnaderna rivs och nya bostäder och kontor kan tillkomma med 

handel och service i bottenvåningarna. Ett nytt bibliotek samt en 

fritidsgård kan dock inte vänta till dess utan tillfälliga lösningar måste 

omgående komma på plats.  

Inszoomning Entré Skogås 

Här ser vi inte att det viktigaste, det vill säga det visuella intrycket av 

entrén, kommer fram även om det nämns. Det handlar inte så mycket 

om vad som ska byggas utan hur det utformas och om utsmyckning i 

övrigt. Bland annat skulle en snyggare rondell med något konstverk 

eller fina perennplanteringar direkt kunna förbättra intrycket.  

Likaså skulle en tät trädplantering som skymmer ställverket och en 

upprustning av ytorna runt fotbollsplanen ge ett mer omhändertaget 

intryck. Sorgebarnet, ytorna kring Beatebergsskolan måste också få 

en lösning i närtid, särskilt nu när den äldre skolan brunnit ner. Därför 

vänder vi oss mot att området prioriteras först på lång sikt. 

Vi stödjer förslaget att fotbollsplanen vid Vreten blir permanent, men 

bara under förutsättning att den anpassas för tävlingsspel och 

kompletteras med omklädningsrum, toaletter och parkering. 

Dessutom måste en ytterligare plan byggas på Nytorps mosse. Här 

måste förvaltningarna lyssna på experterna i fotbollsföreningen. 

 

Avslutande synpunkter 

Det är viktigt att fortsätta att ha en öppen dialog med invånarna i alla 

planer. Vi som bor i Skogås och Trångsund har unik kunskap om hur 

förhållandena ser ut och vad som är möjligt och önskvärt. Det är 

viktigt att ha med barnperspektivet i all planering, men inte heller 

äldreperspektivet får glömmas bort. 

Drevvikenpartiet har lyssnat på invånarna i över 25 år och mycket av 

de synpunkterna har blivit verklighet och avspeglas i den nu 

presenterade Utvecklingsplanen.  

Sambandet mellan Skogås och Trångsund och den västra delen av 

kommunen kommer dock inte att stärkas genom några förslag vare sig 

i Översiktsplanen eller i Utvecklingsplanen. Det är inte heller 

önskvärt. Vi konstaterar åter igen att en kommundelning är enda sättet 

för invånarna östra Huddinge att kunna få den utveckling i sitt 

närområde som man önskar. 

 

För Drevvikenpartiet 
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Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2019/2662.312 

 

RESERVATION 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 38. Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund 

För oss kristdemokrater är det av yttersta vikt att den fortsatta utvecklingen 

av Skogås och Trångsund sker på ett klokt sätt som bidrar till att 

kommundelarna upplevs som trygga och trivsamma livsmiljöer för de som 

bor, arbetar och besöker områdena. 

Vi har under framtagandet av utvecklingsplanen framfört en rad förslag på 

åtgärder som vi ser skulle gynna utvecklingen i området men också uttryckt 

vår oro över förslag och ställningstaganden som vi tror skulle göra Skogås 

och Trångsund mindre tryggt och attraktivt. Det kulminerade i att vi 

tillsammans med Moderaterna, Drevvikenpartiet och Liberalerna 

gemensamt yrkade på återremiss på utvecklingsplanen när den var uppe för 

fastställande i kommunfullmäktige. 

När utvecklingsplanen nu åter är uppe för beslut kan vi konstatera att inga 

av våra synpunkter i återremissyrkandet har beaktats utan att vänsterstyret 

väljer att lägga fram ett förslag som inte har något blocköverskridande stöd. 

Det är beklagligt, men det är förstås den styrande koalitionens privilegium 

att göra så. För Kristdemokraternas del är den naturliga följden av detta att 

vi röstar avslag på utvecklingsplanen i sin helhet. Det finns inget lagkrav på 

att det ska finnas utvecklingsplaner för olika kommundelar och vi anser att 

det är bättre att inte ha någon utvecklingsplan alls än att ha en 

utvecklingsplan som i viktiga frågor leder i fel riktning. 
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Ärende 38: Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – 
beslut om godkännande 

 

Gällande utvecklingsplanen så har vi under KS den 27/10-2023 haft synpunkter 
och anmärkningar planen om som vi beklagar att de inte har beaktats i den 
slutliga versionen. Bl.a. anser vi följande: 

• Eftersom en utveckling redan pågår med cirka 1500 nya bostäder i 
antagna och påbörjade detaljplaner så anser vi att redan detta är en 
mycket ambitiös plan. Även om det finns potential för ytterligare omkring 
3000 bostäder så anser vi att man bör lugna sig lite och först se till att 
främst kollektivtrafiken fungerar väl där pendeltåg och bussar har 
redundant kapacitet för att ta emot fler resande innan man planerar för 
ytterligare bostäder. Det behövs redan nu planeras för en andra entré till 
pendeltågsstationen i Trångsund. Vi bör bygga ut kommundelen i varsam 
takt med stort beaktande av de redan boendes åsikter. 

• Bilen är en viktig del i många invånares liv och ett transportmedel som 
skapar frihet och transporteffektivitet för många familjer. Den tycks, 
genom de styrande politikernas cykelextremism, bli bortprioriterad i 
planen. Som andra skräckexempel i Stockholm kan man nämna 
Hammarby Sjöstad och Stockholms innerstad där parkeringsplatser 
antingen inte byggts i tillräcklig omfattning eller tagits bort, till stor 
förtret för boende och besökare. 

Vi vill förenkla vardagslivet för alla Huddinges invånare, inte styra dem att 
använda vissa transportmedel. Huddinge ska vara en attraktiv kommun 
att leva, bo och verka i oavsett om man väljer att gå, cykla, åka bil eller 
använda kollektivtrafik. Då kan man inte bara prioritera vissa 
transportmedel.  

Vi vill bygga ett Huddinge för framtiden och då är det inte omöjligt att 
bilen t.o.m. kan få en mera framträdande roll genom högteknologisk 
teknikutveckling med el- eller vätgasbilar. Då är det viktigt att det finns 
parkeringar även för dessa fordon i tillräcklig omfattning. Det är betydligt 
lättare att bygga bort outnyttjade parkeringsplatser än att skapa nya i 
bebyggda områden. 

• Vi anser att politiker inte ska driva vilka färdmedel som invånarna ska 
använda sig av utan bygga för de transportmedel som invånarna själva 
önskar att använda. Inte sätta käppar i hjulet för vissa färdmedel för att 
tvinga resenärer att gå eller cykla med hjälp av olika styrmedel. Vi 
politiker ska prioritera framkomlighet i stället för enskilda färdsätt. Likaså 
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ska våra skattemedel användas effektivt. Ett skräckexempel är det 
cykelgarage för ett par hundra cyklar som byggdes för c:a 10 år sedan vid 
Trångsunds pendeltågsstation och som sedan användes av c:a 10 cyklar. 
Eller Hammartorpsvägen som byggdes om för 15 miljoner (där den 
ursprungliga budgeten var 6 miljoner) med cykelbanor som sällan 
används av någon cyklande. Dyr nytta i förhållande till kostanden. 
Däremot blev det betydligt trängre för den ökande bilismen på den gatan. 

Det är bra att bygga för framtiden men det gäller att göra rätt 
prioriteringar här och nu eftersom ingen riktigt vet hur framtiden 
kommer att se ut. Planera för framtiden men bygg för nuläget!   

• Man konstaterar i planen att ”Det finns en stor efterfrågan på 
infartsparkeringar för bil vid pendeltågsstationerna.” men samtidigt 
skriver man att de nuvarande parkeringarna kan behöva flyttas och 
antalet platser minskas. Ja, om det visar sig att folk frivilligt väljer att inte 
använda bil längre, så kan det vara vettigt att bygga bort en del av dessa i 
framtiden. Vi tror dock att bilen i en eller annan form även i framtiden 
kommer att han en minst lika stor, om inte större, roll i folks vardagsliv 
och det är mycket lättare att bygga bort parkeringsplatser än att skapa 
plats för nya. 

• De styrande politikerna i Haninge, Huddinge och Stockholm vurmar för 
ett kraftigt ökat bostadsbyggande. Det är naturligt med tanke på den 
bostadsbrist som råder i regionen. Men man får med detta inte glömma 
bort infrastrukturen och de nuvarande invånarna. Planen konstaterar 
t.ex. att Nynäsvägen är överbelastad. Med den kraftiga utbyggnaden av 
Vegastaden, Länna samt i viss mån Trångsund och Skogås så är det inte 
konstigt att Nynäsvägen blir överbelastad. Köerna mot Stockholm vid 
morgonrusningen börjar vid Länna eller i bästa fall vid Farsta. Detta är 
dock inget som Huddinge kommun ensamt kan råda bot på men man bör 
uppmärksamma våra regionpolitiker på problemet och inte medvetet 
förvärra detsamma genom att prioritera bort vägbyggen för att genom 
köbildning och parkeringsbrist tvinga folk att använda andra färdmedel. 
Därför är det också viktigt att beakta och bygga för biltrafiken i området 
Skogås och Trångsund vid framtida utbyggnad av flera bostäder. 

• Det står i den föreslagna utvecklingsplanen att “vi behöver minska vårt 
bilberoende” med syfte på klimatpåverkan. Det anser vi är fel och texten 
bör ändras, om den över huvud taget ska vara kvar, till att lyda “vi borde 
minska vår beroende av fossildrivna bilar”. Då EU beslutat förbjuda 
försäljning av nytillverkade bilar som släpper ut koldioxid eller 
luftföroreningar från år 2035 så är det tveksamt om detta stycke över 
huvud taget bör vara med.  

• Vidare ser vi ingen plan för var/hur en sedan länge önska BMX-

park ska byggas. Det verkar saknas helt i den föreslagna planen. 

 

Martin Nigals    Felix Byström 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 



1 (2) 
 

 

 

Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS2019-2662 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 38 Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund – 
beslut om godkännande 

I Skogås och Trångsund blandas bebyggelse med vacker natur. Närheten till 

sjön Drevviken är viktig. I den fortsatta utvecklingen av detta område vill vi 

värna den skog och de bergknallar vi har kvar liksom möjligheterna att röra 

sig utmed våra vackra sjöar. Centerpartiet ser fortsättningsvis ett behov av 

att förbättra rekreationskopplingarna också till andra kommuner – 

exempelvis genom en cykelbro till Tyresö. 

Centerpartiet välkomnar utvecklingsplanen för Skogås och Trångsund. För 

oss är utveckling utifrån de kvalitéer och den karaktär som kännetecknar 

dessa områden viktigt för möjligheterna att trivas i ett tryggt och frihetligt 

Huddinge. 

För Centerpartiet är det viktigt med utveckling i områdena kring 

pendelstationerna, alltså med fokus på de två centrumen och att underlaget 

för handel och service växer, så att dagens Skogås- och Trångsundsbor får 

ett enklare vardagspussel. Vi ser också ett starkt behov av fler arbetsplatser 

och möjligheter att etablera företag i nya områden. 

Den nya utvecklingsplanen fördjupar och förklarar utveckling som pekas ut 

i översiktsplanen till 2050. Det är viktigt för transparens och tydlighet mot 

dagens och framtidens Huddingebor, och för att ge kommunens 

tjänstepersoner ett underlag för framtida utveckling i Huddinge kommun. 

För den långsiktiga utvecklingen för dagens och framtidens invånare i 

Skogås och Trångsund behöver Huddinge kommun arbeta för att: 

• förbättra kollektivtrafiken och avskaffa skip-stop (dialog med regionen), 

• utveckla Mossens idrottsplats, 

• Österhagen marksaneras, exempelvis via exploatering, för att minska 

utsläppen i Drevviken, 

• rusta upp Stortorpsparken, 

• satsa på utveckling av Skogås och Trångsunds centrum. 

Centerpartiet kommer också fortsättningsvis att värna barns och familjers 

fritidsaktiviteter – det är därför vi kämpat för utveckling på Mossen, och det 

är därför vi värnar skogsområdena Glitterskogen (vid Edboskolan) och 

Lillskogen (vid Mörtviksskolan). Det har vi gjort under tidigare 

mandatperioder och kommer att göra även i framtiden. Vi respekterar 

tjänstepersonernas arbete och professionalitet att utifrån de förutsättningar 

som finns identifiera kommunal mark och rådighet. Centerpartiet förordar 

dock utveckling eller ombyggnad av befintliga skolor, att förvärva annan 
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mark, eller att prioritera utveckling på annan kommunal mark för att kunna 

bevara viktiga grönområden. 

För Centerpartiet är det viktigt att vara konstruktiva och pragmatiska, varför 

vi har en tydlig politik för vilken utveckling vi vill se i hela kommunen. De 

som röstade på Centerpartiet kan nu se flera exempel på hur vi utvecklar 

Skogås och Trångsund. 

 

För Centerpartiet, 

Annie Östlund (C), tjänstgörande 

Henrik Juhlin (C), ersättare 

 



 

 

 

Datum: 2025-02-05 

      Diarienummer: KS-20189/2662.312 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 38: Utvecklingsplan för Skogås och Trångsund 
 

Vänsterpartiet är positiva till att man nu tar ett samlat grepp kring kommundelarna 

Skogås och Trångsund. Utvecklingsplanerna är ett bra och konkret verktyg när 

kommunen ska arbeta vidare i de respektive kommundelarna.  

 

I Skogås och Trångsund menar vi att det är viktigt att man fortsätter att bygga och 

utveckla hyresrätter i olika former, exempelvis radhus och kedjehus. Det är också 

viktigt att framhålla att dessa bör finnas i kollektivtrafiknära områden så som det 

görs i planen, men för oss innebär det också att man bör planera för en kraftigt 

sänkt parkeringsnorm.  

 

I Skogås är den planerade upprustningen av centrumanläggningen och Skogås 

torg central i arbetet. Detta ska ske på ett sätt som gör både centrumanläggningen 

och torget till tryggare och mer öppna mötesplatser. Det behövs fler mötesplatser 

för ungdomar och fler möjligheter till spontana aktiviteter. Ambitionen att göra 

Lötparken till ett idrott, - kultur,- och skolkluster är bra och vi vill i 

sammanhanget hänvisa till att så väl ABF som PRO har sina lokaler på Lötstigen, 

precis nedanför torget. 

 

I Trångsund bör ambitionen vara ett bilfritt torg med torghandel. I dagsläget är 

själva torget omringat av bilväg med parkeringsplatser. Vi vill också se ett nytt 

bibliotek och bättre närservice i området.  

 

När det gäller utveckling av nya bostäder vill vi gärna se att man tittar på 

alternativa och klimatsmarta materialval och att bygga fler Kombo-hus, men även 

att man tittar på alternativa boendeformer så som kollektivhus. Det är också 

viktigt att närservice, skolor, förskolor och liknande hänger med i utvecklingen 

och också finns lättillgängligt i nya bostadsområden, precis som kollektivtrafik 

och i andra fall infartsparkeringar till kollektivtrafiken. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 39  Utökning av verksamhetsområde för vatten och avlopp i 
Huddinge kommun 2025 

Diarienummer: KS-2024/1923 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner att verksamhetsområdet för vatten-, 

spillvatten- och dagvattentjänster utvidgas till fastigheterna Betongblandaren 3, 

Betongblandaren 4 och Traversen 3 i Norra Länna samt för dagvattentjänster i 

Vidja 2B och 2C i enlighet med bilagda bilagor 1-4 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande daterat 28 november 2024. 

Sammanfattning 

Stockholm Vatten AB är huvudman för den allmänna va-anläggningen i Huddinge 

kommun. Va-huvudmannen har i uppdrag att fullfölja sitt åtagande enligt lagen 

om allmänna vattentjänster inom verksamhetsområde för vatten-, spillvatten- 

och/eller dagvattentjänster. Verksamhetsområdets gräns beslutas av 

kommunfullmäktige.  

Ärendet föreslår att verksamhetsområdesgränsen för dagvattentjänster i området 

Vidja 2B och 2C i enlighet med bilaga 1 och 2. Ärendet föreslår att 

verksamhetsområdesgränsen för vatten-, spillvatten och dagvattentjänster utökas i 

området Norra Länna med fastigheterna Betongblandaren 3, Betongblandaren 4 

och Traversen 3 i enlighet med bilaga 3 och 4.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KF utökning av verksamhetsområde för vatten och avlopp 

Hudinnge Kommun 2025  

2. Bilaga 1. Karta över verksamhetsområdesgräns för dagvattenavlopp i Vidja 

etapp 2B och 2C  

3. Bilaga 2. Fastighetslista över utökat verksamhetsområde för dagvattenavlopp 

inom Vidja etapp 2B och 2C i Huddinge  

4. Bilaga 3. Karta över verksamhetsområdesgräns för vatten- och 

spillvattenavlopp i Norra Länna industriområde  

5. Bilaga 4. Karta över verksamhetsområdesgräns för dagvattenavlopp i Norra 

Länna industriområde  

6. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 7 

 

Beslutet skickas till 

Stockholm Vatten AB 

Natur- och stadsmiljönämnden 

Bygglovs- och tillsynsnämnden  
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§ 40  Avsiktsförklaring finansieringsprinciper nedsänkning väg 
226 vid Flemingsberg 

Diarienummer: KS-2024/2129 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Trafikverket avseende väg 226 

planskildhet, del av bytespunkt Flemingsberg godkänns i enlighet med bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 januari 2025. 

Sammanfattning 

Huddinge kommun arbetar för att möjliggöra Bytespunkt Flemingsberg. 

Bytespunkt Flemingsberg ska utformas som en attraktiv, effektiv, trygg och säker 

bytespunkt för kollektivt resande vid den norra stationsuppgången i Flemingsberg 

samtidigt som en godtagbar framkomlighet på väg 226 (Huddingevägen) 

upprätthålls.  

Tillsammans med Trafikverket har Huddinge kommun tagit fram en 

åtgärdsvalsstudie för Bytespunkt Flemingsberg. För att realisera bytespunkten 

behöver anläggningsåtgärder genomföras på Huddingevägen samt den norra 

stationsuppgången i Flemingsberg. Under 2023-2024 har en fördjupad utredning 

avseende Huddingevägen genom Flemingsberg genomförts av Trafikverket i 

samverkan med Huddinge kommun. Utredningen är ett namngivet uppdrag inom 

länsplan för regional transportinfrastruktur i Stockholms län 2022-2033 

(Länsplan). Syftet med utredningen var att utreda och föreslå en mer 

kostnadseffektiv åtgärd (lägre investeringskostnad) för Huddingevägen genom 

Flemingsberg som var finansiellt genomförbar i kommande Länsplan 2026-2037.  

Utifrån styrande ekonomiska ramar har den fördjupade utredningen förordat ett 

utredningsalternativ (UA4) som objektskandidat till Länsplanen 2026-2037. UA4 

har lägst investeringskostnad till en godtagbar måluppfyllelse och omfattar 

genomförande av de anläggningar som i dagsläget är prioriterade att genomföras. 

Åtgärden omfattar bland annat en nedsänkning av Huddingevägen så att en 

planskildhet uppstår vid Hälsovägen/Regulatorbron, för att prioritera 

kollektivtrafik, gående och cyklister.  

Om UA4 erhåller finansiering i Länsplan 2026-2037 ska Huddinge kommun och 

Trafikverket ta fram ett medfinansieringsavtal i vilket kommunens 

medfinansiering ska definieras som ett fast belopp som kommer indexeras med 

Trafikverkets infrastrukturindex för väg.  

Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att de nyttor som uppstår i form av 

byggrätter och möjligheten att genomföra Bytespunkt Flemingsberg motiverar 

Huddinge kommuns medfinansiering enligt avtalet. 
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Särskilt yttrande 

Love Bergström (M) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Tjut, KS, Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Trafikverket om 

väg 226 Flemingsberg  

2. Bilaga 1, KS, Avsiktsförklaring – Väg 226 planskildhet, del av bytespunkt 

Flemingsberg  

3. Bilaga 2, KS, Principskiss UA4  

4. Bilaga 3, KS, Utredning Väg 226, Flemingsberg – Sammanfattande 

beskrivning av framtagna utredningsalternativ  

5. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 8 

 

Beslutet skickas till 

Trafikverket 

Region Stockholm Trafikförvaltning 

Region Stockholm Regionledningskontoret  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/2129.351 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 40 Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och 
Trafikverket om väg 226 planskildhet, del av bytespunkt 
Flemingsberg 

Vi ser vikten av att utveckla bytespunkten i Flemingsberg och förbättra 

infrastrukturen, men vill samtidigt lyfta flera avgörande aspekter som måste 

beaktas i det fortsatta arbetet. 

För det första är det av stor vikt att säkerställa bilförsörjningen till 

Flemingsbergsdalen och Visättra under hela byggprocessen. Dessa områden 

har en omfattande pendlingstrafik och är beroende av god tillgänglighet 

både för boende och näringsidkare. 

Vidare är det oacceptabelt att riva den nuvarande bron innan en ny är på 

plats. Om detta sker återstår endast en möjlig väg via Solgård, vilket skulle 

skapa betydande problem för trafiken i hela området. Det måste säkerställas 

att det finns en fungerande vägförbindelse under hela byggtiden för att 

undvika onödiga trafikstockningar och försämrad tillgänglighet. 

Vi vill även betona att möjligheterna för blåljuspersonal får inte försämras. 

Flemingsberg är en viktig knutpunkt med både sjukhus och polisstation, och 

räddningstjänsten måste kunna ta sig fram snabbt och effektivt även under 

byggtiden. 

Slutligen är de höga kostnaderna för projektet en faktor som måste hanteras 

med stor försiktighet. Med en uppskattad investering på över 700 miljoner 

kronor är det avgörande att man hittar en duglig byggnadslösning under 

byggtiden som minimerar störningar och säkerställer att projektet blir 

kostnadseffektivt. 

Vi förväntar oss att dessa aspekter beaktas i det fortsatta arbetet och att inga 

beslut fattas som äventyrar tillgänglighet, trygghet och ekonomisk 

ansvarstagande i detta omfattande infrastrukturprojekt. 
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§ 41  Svar på Huddingeförslag - Mötes- och badplats vid 
Tranparken Långsjön 

Diarienummer: KS-2024/363 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag angående mötes- och badplats vid Tranparken har inkommit 

till kommunen.  

Det senaste året har det kommit in flera huddingeförslag och motioner om 

badplatser vid Långsjön. Huddinge kommun avser att satsa på Kråkviksbadet vid 

Långsjön som har goda förutsättningar och bra läge vid sjön.  

Förvaltningen tar med önskemålet om fler mötes- och badplatser vid Långsjön i 

arbetet med ett nytt program för offentliga mötesplatser där badplatser ska ingå. 

Yrkanden 

Felix Byström (SD), Love Bergström (M), Carl Otto Engberg (L) och Karl 

Henriksson (KD) yrkar bifall till Huddingeförslaget. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Felix Byströms (SD), Love Bergströms (M), 

Carl Otto Engbergs (L) och Karl Henrikssons (KD) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Felix Byström (SD), Love Bergström (M), Carl Otto Engberg (L) och Karl 

Henriksson (KD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS, Mötes- och badplats vid Tranparken  

2. Huddingeförslag Mötes och badplats vid Tranparken Långsjön  

3. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 9 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  
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§ 42  Svar på Huddingeförslag – Sänkt fart förbi Mörtviksskolan   

Diarienummer: KS-2023/1667 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses Huddingeförslaget besvarat.  

Sammanfattning 

Den 30 juni 2023 inkom ett Huddingeförslag om att sänka hastighet på Österleden 

förbi Mörtviksskolan. 

I Huddingeförslaget efterfrågas sänkning av hastighetsgränsen förbi 

Mörtviksskolan från 40 km/h till 30 km/h under skoltid för att minska 

bullerpåverkan på skolgården. Enligt förslagsställaren upplevs en signifikant 

bullerpåverkan på atmosfären på skolgården. 

Kommunstyrelsens förvaltning har genomfört trafikmätningar och en 

bullerutredning på vägsträckan förbi Mörtviksskolan. Ur trafiksäkerhetssynpunkt 

är det acceptabelt med de uppmätta hastigheterna, eftersom gående och cyklister 

leds över Österleden i en planskild passage. 

Med anledning av resultaten från trafikmätningar, bullerutredningen och med 

hänsyn till Naturvårdsverkets riktvärden föreslår Kommunstyrelsens förvaltning 

att hastighetsgränsen på Österleden förbi Mörtviksskolan inte ändras under 

skoltid. 

Yrkanden 

Cecilia Nordin (DP), Karl Henriksson (KD) och Carl Otto Engberg (L) yrkar 

bifall till Huddingeförslaget. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Cecilia Nordins (DP), Karl Henrikssons 

(KD) och Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Cecilia Nordin (DP), Karl Henriksson (KD) och Carl Otto Engberg (L) reserverar 

sig till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 

Cecilia Nordin (DP) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet.  
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Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Huddingeförslag Sänkt fart förbi Mörtviksskolan  

2. GDPR version  

3. Naturvårdsverket - Vägledning om buller från väg- och spårtrafik på 

skolgårdar  

4. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 10 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 

Servicecenter 

Huddinge Samhällsfastigheter (Husf)  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: Dnr 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 42, Svar på Huddingeförslag – Sänkt fart förbi 
Mörtviksskolan 

 

Drevvikenpartiet ser det som oroväckande att kommunen inte hörsammar 

frågeställaren och agerar lösningsorienterat i det korta perspektivet. 

Drevvikenpartiet har lagt en egen motion om en sänkning av hastigheten 

från 40 km/h till 30 km/h. Det skulle också göra att trafiksituationen bredvid 

Mörtvikskolan harmoniseras med de övriga skolområdena i kommunen. Är 

vi inte rädda om barnen som går i Mörtviksskolan? De övriga skolorna i 

kommundelen har en sänkt hastighet redan idag.  

 

Denna sänkta hastighet ökar chansen för överlevnad vid en eventuell 

trafikolycka avsevärt. Ett barn som blir påkört i 50 km/h dör i 9 av 10 fall. 

Är hastigheten 30 km/h så överlever 9 av 10 barn. Det måste finnas en 

anledning till att det idag är sänkt hastighet utanför skolor över lag, om det 

mot förmodan springer ut ett barn av misstag som skall hämta en fotboll 

måste väl kommunen vilja minimera ett dödligt utfall?  

 

Tjänsteutlåtandet lägger mycket vikt vid buller, men trafiksituationen är 

minst lika viktig. En positiv effekt av hastighetssänkning är förbättrad 

atmosfär vilket också Huddingeförslaget efterfrågar. En ”atmosfär” kan ha 

en bred definition, vet förvaltningen vad personen bakom förslaget 

egentligen menade? 

 

 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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§ 43  Svar på Huddingeförslag - Sänk hastigheten på väg 259 vid 
infart till Ådran till 60 km/timme, sätt upp fartkamera där 
och en skylt med Förbud mot omkörning 

Diarienummer: KS-2023/2652 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses Huddingeförslaget besvarat. 

Sammanfattning 

Den 23 augusti 2023 inkom ett Huddingeförslag om att öka trafiksäkerheten på 

väg 259 vid infart till Ådran.  

Trafikverket är väghållare på väg 259 och Huddinge kommun har inte 

bestämmanderätt kring utformning och hastighetsgränser på vägen. 

I Huddingeförslaget efterfrågas sänkt hastighetsgräns på väg 259 till 60 km/h i 

närheten av in/avfart från Ådravägen och uppsättande av fartkamera på platsen. 

Idag är hastighetsgränsen 80 km/h. Förslagsställaren lyfter att det finns liknande 

sänkningar nära in/avfart till Gladö och Granby samt att det vid Granby-avfarten 

även finns en fartkamera. Dessutom beskrivs en oro för farliga omkörningar när 

fordon saktar in för att svänga av. 

Kommunstyrelsens förvaltning har tittat på korsningen och gör bedömningen att 

den är korrekt utformad ur trafiksäkerhetssynpunkt. Sikten och synligheten vid 

utfart är tillräcklig och möjliga farliga omkörningar skulle inte omöjliggöras 

genom en ändrad hastighetsgräns.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Huddingeförslag Sänk hastigheten på väg 259 vid infart 

till Ådran till 60 km per timme sätt upp fartkamera   

2. HuddingeförslagGDPR  

3. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 11 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 

Servicecenter  
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§ 44  Svar på Huddingeförslag - Staket vid cykel-gångväg på 
Orlångenbron 

Diarienummer: KS-2024/2 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

28 november 2024, anses Huddingeförslaget besvarat.  

Sammanfattning 

Huddingeförslaget handlar om att det bör anläggas ett räcke mellan körbanan och 

gång- och cykelbanan på Orlångenbron för att öka säkerheten och tryggheten för 

de som går och cyklar över bron. 

Trafikverket är väghållare för Orlångenbron och gång- och cykelbanan. I 

dagsläget har Trafikverket inga planer på att ändra förhållandena på bron för 

gående och cyklande. I och med byggandet och öppnandet av Tvärförbindelse 

Södertörn planeras för att kommunen ska överta väghållarskapet för väg 

259/Lännavägen inklusive Orlångenbron.  

Kommunen och Trafikverket har pågående diskussioner om hur överlämningen av 

Orlångenbron ska gå till och i vilket skick bron ska överlämnas. Innan 

övertagandet kan godkännas av kommunen ska avtal mellan parter skrivas.  

Yrkanden 

Carl Otto Engberg (L) yrkar bifall till Huddingeförslaget. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Carl Otto Engbergs (L) yrkande och finner 

att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Carl Otto Engberg (L) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Svar på Huddingeförslag Staket cykel-gångväg 

Orlångenbron  

2. Bilaga 1. Huddingeförslag – Staket vid cykel- och gångväg på Orlångenbron  

3. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 12 
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Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  
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§ 45  Genomförandebeslut för ny korsning Dalhemsvägen  
Storängsleden 

Diarienummer: KS-2023/2392 

Kommunstyrelsens beslut 

För utbyggnad av Ny korsning Dalhemsvägen Storängsleden, i enlighet med 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 november 2024, 

godkänns en bruttoinvesteringsbudget om 14,2 miljoner kronor.  

Sammanfattning 

Storängen är ett av kommunens större omvandlingsprojekt, och pekas i 

kommunens översiktsplan ut som ett exploateringsområde beläget inom den yttre 

stadskärnan tillhörande Huddinge centrum.  

Omvandlingen av Storängen från industriområde till blandad bebyggelse berör ett 

stort antal boende, företag och trafikanter. Tillgängligheten i gatunät måste 

tillgodoses och således krävs investering i allmänna anläggningar både i och 

runtom området. Befintliga in- och utfarter till och från området kommer att 

påverkas kraftigt av gatu- och ledningsarbeten under kommande exploatering. 

Genom ny in- och utfart från Dalhemsvägen till Storängsleden säkerställer 

kommunen tillgängligheten till och från området och förbättrar såväl bygglogistik 

och framkomlighet som boendemiljö. Då Storängsleden ägs och förvaltas av 

Trafikverket har avtal tecknats mellan kommunen och Trafikverket för att 

säkerställa åtgärdens genomförbarhet 

Den totala utgiften för projektet uppgår till brutto: 14,2 miljoner kronor och 

finansieras av Huddinge kommun. I kommande exploateringsavtal i Storängen 

avser kommunen avtala om exploateringsersättning för att finansiera hela 

investeringen. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att projektet bör genomföras under år 2025 

för att möjliggöra och säkerställa ett effektivt genomförande av den fortsatta 

exploateringen av Storängen. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Genomförandebeslut ny korsning Dalhemsvägen 

Storängleden  

2. Bilaga 1 - Avtal  

3. Bilaga 2 - Genomförandeavtal Väg 259 Ny väganslutning och busshållplats 

2022-05  

4. Bilaga 3 - Granskningshandling T-31-1-01  

5. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 13 
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Beslutet skickas till 

Miljö- och bygglovsförvaltningen  
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§ 46  Genomförandebeslut för upprustning av parkområde och 
nybyggnation av lekplats vid Långsjöns norra ände 

Diarienummer: KS-2022/412 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra parkupprustning 

och nybyggnation av lekplats i Segeltorp i enlighet med kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 28 november 2024.  

2. För upprustning av parkområde samt byggnation av lekplats i Segeltorp i 

enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 28 

november 2024, godkänns en nettoinvesteringsbudget om 15 miljoner kronor.  

 

Sammanfattning 

Parkområdet vid Långsjöns norra ände har pekats ut som parkprojekt i Huddinge 

kommuns översiktsplan och parkplan. Det finns ett behov av att rusta upp det 

befintliga grönområdet och området har potential att förstärkas som en attraktiv, 

grön mötesplats och samlingspunkt för medborgarna i Segeltorp. I området råder 

även brist på lekplatser och målet med projektet är också att förbättra tillgången 

till lekplats i enlighet med intentionerna i lekplatsprogrammet och 

översiktsplanen. 

Projektets totala kostnad prognosticeras till 15 miljoner kronor. Projektet 

finansieras genom investeringsmedel. 

Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande, KS, genomförandebeslut parkområde vid Långsjöns norra 

ände  

2. Bilaga 1 Programförslag inför medborgardialog  

3. Bilaga 2 Sammanställning av medborgardialog  

4. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 14  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-02-05 
Diarienummer: KS-2024/412 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 46: Genomförandebeslut för upprustning av 
parkområde och nybyggnation av lekplats vid Långsjöns 
norra ände 

Det är positivt att Långsjöns norra område rustas upp. Däremot anser 
Sverigedemokraterna att det är synd att förvaltningen i samband med arbetet inte 
har lyft frågan om de begränsade badmöjligheterna på Huddinges sida av sjön. 
Medan stillastående vatten gör den norra delen av programförslaget mindre 
lämplig för bad bör det finnas utrymme för en mindre brygga i områdets södra 
del. 

 

Felix Byström    Martin Nigals 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 
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§ 47  Inriktningsbeslut för nyanläggning av park i Högmora 

Diarienummer: KS-2024/848 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att planera för genomförande av 

nyanläggning av park i Högmora. 

Sammanfattning 

Det saknas idag kommunala park- eller lekplatser i Högmora vilket efterfrågats av 

medborgare i flera år. Högmora är utpekat som bristområde för lek i kommunens 

lekplatsprogram. På tomten bredvid den nya förskolan  planeras därför anläggning 

av en park riktad till alla åldrar. Medborgardialog har genomförts under 

sommaren 2024. 

Inriktningsbeslutet omfattar att ge klartecken till att starta planeringen av parken 

och ta fram ett beslutsunderlag med förslag till utformning och innehåll samt att ta 

fram en genomförandebudget för att bygga parken. 

Detaljprojektering av parken planeras genomföras under våren 2025. Byggnation 

bedöms påbörjas Q4 2025 efter taget genomförandebeslut. 

Yrkanden 

Emil Högberg (S), Carl Otto Engberg (L) och Love Bergström (M) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M) och Carl Otto Engberg (L) anmäler varsitt särskilt yttrande 

som biläggs protokollet.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS Inriktningsbeslut för ny park i Högmora  

2. Bilaga 1 Sammanställning av medborgardialog  

3. Bilaga 2 Högmoraparken programhandling  

4. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 15 

 

Beslutet skickas till 

Klimat- och stadsmiljönämnden  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/848.361 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 47 Inriktningsbeslut för nyanläggning av park i 
Högmora 

Vi är positiva till beslutet att planera och genomföra en ny park i Högmora. 

Behovet av kommunala parker och lekplatser har länge varit stort i området, 

varför vi länge drivit på i frågan och vi välkomnar satsningen som ett viktigt 

steg för att skapa en attraktiv och inkluderande mötesplats för boende i alla 

åldrar. 

Vi vill särskilt lyfta fram vikten av att spontanidrott ges en central plats i 

parkens utformning. Efterfrågan på ytor för spontanidrott har varit hög i 

Högmora, och vi har länge drivit på för att få till fler möjligheter för fysiska 

aktiviteter i området. Det är positivt att förslaget innehåller ytor för lek och 

rörelse, men vi vill betona vikten av att dessa delar får en tillräcklig 

omfattning och kvalitet för att möta det stora intresset. 

Vi ser fram emot den fortsatta processen och hoppas att parken blir en 

levande och välanvänd mötesplats som främjar både gemenskap och en 

aktiv livsstil i Högmora. 

 

 



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-02-05 
Diarienummer: KS-2024/848 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 47 Inriktningsbeslut för nyanläggning av park i 
Högmora 
 
Liberalerna välkomnar varmt inriktningsbeslutet om en ny park i Högmora. 
Att en lek- och mötesplats nu blir verklighet är ett positivt besked för 
området och ett resultat av både Högmorabornas engagemang och den 
motion vi liberaler tidigare lagt i frågan. 
 
Högmora har länge varit utpekat som ett bristområde för lek, och behovet 
av en park har lyfts av både invånare och kommunen. Därför är det nu 
viktigt att projektet går från planering till genomförande utan onödiga 
förseningar. Högmoraborna har väntat länge nog. 
 
Vi noterar även att en hundrastgård är något som många Högmorabor 
tycker är viktigt. Det är en intressant idé som kan öka trivseln för 
hundägare, men vi anser att en sådan inte bör placeras i direkt anslutning 
till Högmoraparken och därför bör hanteras separat. 
 
Vi ser fram emot att följa arbetet och att Högmoraparken snart blir en 
naturlig samlingspunkt för både barn och vuxna i området. 
 
För Liberalerna 
 
Carl Otto Engberg 
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§ 49  Detaljplan för Lotusen 3 - beslut om planuppdrag 

Diarienummer: KS-2024/1641 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att pröva ny detaljplan för 

fastigheten Lotusen 3 inom kommundelen Stuvsta, i enlighet med 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 28 november 2024.   

Sammanfattning 

Detaljplanen för fastigheten Lotusen 3 syftar till att pröva en varsam 

bostadsförtätning i form av cirka 30 radhus i två våningar, beläget i ett attraktivt 

område nära sjön Trehörningen och parken Strömkarlen. Fastighetsägaren 

Västkuststugan AB tillsammans med Huddinge kommun har som mål att skapa 

fler bostäder med goda boendekvaliteter, förbättra det lokala utbudet av 

bostadsformer och bidra till områdets sociala och ekologiska hållbarhet. Endast 

kvartersmark ingår i detaljplanen.  

Planområdet bedöms ha utmaningar gällande markföroreningar och 

dagvattenhantering som måste utredas under planprocessen. Det behövs tas 

särskild hänsyn till områdets naturvärden, inkluderande trolig livsmiljö för 

groddjur. Ytterligare viktiga frågor att hantera i planarbetet är varsam förtätning 

och god gestaltning av tillkommande bebyggelse för en omsorgsfull anpassning 

till omgivningen. Söder om Lotusen 3 ligger parken Strömkarlen som är en 

närpark med bollplan och lekplats. Parken föreslås att rustas upp i samband med 

exploateringen i närheten.  

Planarbetet bedöms kunna bedrivas med standardförfarande då det är förenligt 

med översiktsplanen och inte bedöms vara av betydande intresse för allmänheten. 

Initialt bedöms inte detaljplanen medföra en betydande miljöpåverkan.  

Upprustning av parken Strömkarlen finns med i plan för samhällsbyggnadsprojekt 

i Huddinge 2024–2026.  

Planarbetet har en preliminär tidplan som anger antagande under kvartal 1 2027.  

Förvaltningens bedömning är att uppdraget är i linje med tidigare 

ställningstaganden och ser positivt på bebyggelseutvecklingen. Detaljplanen ska 

bidra till att uppfylla kommunens mål kring en kommun som ska upplevas som 

trivsam och trygg. Plankostnadsavtal är tecknat mellan Huddinge kommun och 

Västkuststugan AB.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS  

2. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 17  
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§ 50  Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och 
Västkuststugan AB avseende fastigheten Lotusen 3 inom 
kommundelen Stuvsta 

Diarienummer: KS-2024/1729 

Kommunstyrelsens beslut 

Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Västkuststugan AB avseende 

fastigheten Lotusen 3 inom kommundelen Stuvsta godkänns, i enlighet med 

bilaga till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 28 

november 2024. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 december 2014 att meddela positivt 

planbesked avseende planläggning av fastigheten Lotusen 3 i kommundelen 

Stuvsta. Fastigheten ägs av Västkuststugan AB. Inför beslut om planuppdrag 2020 

pausades projektet, men det återupptogs våren 2024.  

Fastigheten består idag av en villa och i övrig av en vegetationsbevuxen 

naturfastighet. Västkuststugan AB ämnar uppföra bostadsbebyggelse i form av 

cirka 30 radhus. I utformningen ska hänsyn tas till omgivande bebyggelse och 

karaktär. Behovet av ny allmän plats och ombyggnad av befintlig allmän plats 

kommer att utredas under planarbetet. Om det blir aktuellt ska exploatören erlägga 

ersättning för sådana åtgärder. 

Ett förslag till intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Västkuststugan AB 

har tagits fram, se bilaga. Av avtalsförslaget följer bland annat att bolaget ska 

erlägga exploateringsersättning för upprustning av närparken Strömkarlen, om 

upprustningen är nödvändig för genomförandet av den nya detaljplanen.  

Kommunen bedöms få full kostnadstäckning för sitt arbete vid planläggning och 

genomförande av projektet.  

Detaljplanen bedöms antas under kvartal 1 2027. Planuppdraget redovisas i ett 

separat ärende till kommunstyrelsen (KS-2024/1641). 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande, KS, Intentionsavtal för Lotusen 3 mellan Huddinge kommun 

och Västkuststugan AB  

2. Bilaga 1, KS, Intentionsavtal för Lotusen 3 mellan Huddinge kommun och 

Västkuststugan AB  

3. Bilaga till Bilaga 1, KS,  Intentionsavtal för Lotusen 3 mellan Huddinge 

kommun och Västkuststugan AB (Bilaga 2)  

4. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 18 
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Beslutet skickas till 

Västkuststugan AB 
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§ 51  Begäran om planbesked Glömsta 1:217 och 1:224 

Diarienummer: KS-2024/1697 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen meddelar sökanden att Huddinge kommun inte avser att ta fram 

en detaljplan för rubricerade fastigheter och lämnar därmed ett negativt 

planbesked. 

Sammanfattning 

Fastighetsägaren för Glömsta 1:217 och 1:224 har inkommit med en ansökan om 

planbesked i syfte att ta fram en detaljplan för att möjliggöra att uppföra 4 

friliggande villor på rubricerade fastigheter som ligger i utkanten av 

småhusområdet Backen västra i Glömsta. Backen västra består idag av ett 20-tal 

fastigheter utan detaljplan men där vatten och avlopp sedan tidigare är utbyggt. 

Glömsta 1:224 är idag obebyggd medan Glömsta 1:217 är bebyggd med en 

telemast och tre mindre tekniska byggnader. 

Med anledning av Trafikverkets pågående planering, kommunens pågående 

utredning av Glömstavägen, pågående planering av Spårväg syd och planerade 

samråd för Lovisebergs planprogram, föreslår förvaltningen att kommunen lämnar 

ett negativt planbesked. Detta då ovan nämnd planering ger möjlighet att framöver 

bedöma förutsättningarna för fastigheterna Glömsta 1:217 och Glömsta 1:224 

samt småhusområdet Backen västra i ett större sammanhang. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS  

2. IMG_20241010_0001  

3. Exploatering Hydroscands fastigheter Huddinge kommun  

4. Protokollsutdrag KS SBU 2025-01-29 § 19 

 

Beslutet skickas till 

Sökanden 

Natur- och stadsmiljönämnden  
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§ 52  Övriga frågor 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att inga övriga frågor ställs.   
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§ 53  Information från kommundirektören med anledning av 
våldsdådet i Örebro den 4 februari 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning 

Kommundirektören informerar om Huddinge kommuns agerande och åtgärder till 

följd av våldsdådet i Örebro den 4 februari 2025. 
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